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‘,t,1 DE REDACTIE. 

voorwoord  

De Werkgroep Milieubeheer Groesbeek; Wat doen wij eigenlijk? 
Onze doelstelling luidt letterlijk:"bewaren en/of scheppen 
van een goede .verhouding tussen natuur, woon-, werk- en leef-
milieu, speciaal met betrekking tot het grondgebied van de 
gemeente Groesbeek". Onze middelen? "Studie en bewaking, voor-
lichting en kreatieve bijdragen". 
Maar is dit wel voldoende? Komen wij naar buiten toe wel over 
en hoe? Het cruciale punt, waar het in dit stuk om gaat, is: 
mag onze milieuwerkgroep en het Groesbeeks Milieujournaal een 
politieke kleur hebben of heeft zij die al? Van verschillende 
kanten zijn daar opmerkingen over gekomen en vandaar ook een 
vraag daarover in de enquete (GMJ 6). 
Wat is dat nu eigenlijk een politieke kleur? Rechts-links? 
Binnen de WMG zitten mensen, die wat hun politieke mening be-
treft zich scharen achter verschillende politieke partijen. 
Toch blijkt dit voor ons geen hinderpaal te zijn. De diverse 
politieke overtuigingen spelen in diverse milieuzaken wel mee, 
en leiden soms tot discussies, het verhindert ons echter niet om 
in een prettige sfeer ons werk binnen de WMG uit te oefenen. 
Terug naar de politieke kleur. Zijn we te kritisch? Is dat wat de 
mensen als politieke kleur zien? Heet dat dan links? 
Mogen we niet kritisch zijn? Mogen we ons niet op politiek terein 
begeven? Zijn de interviews met de politieke partijen niet nuttig, 
of mogen we de diverse partijen niet om hun mening vragen over 
zaken op milieugebied? We hebben dan immers het recht om hun op 
het nakomen van beloften te wijzen. 
Het lief zijn en alleen maar over plantjes en diertjes vertellen 
is niet meer het enige wat ons te doen staat. Juist ook het kri—
tisch volgen en opstellen t.o.v. de gemeente, diverse bedrijven, 
politieke partijen  etc..  is van belang. Dit kan eenvoudig in 
goed overleg plaats vinden en hoeft niet altijd te beginnen met 
schreeuwen, pam£létten e.d.. Het kritisch volgen 
en opstellen dient echter wel te gebeuren. Dat is immers in 
ons aller belang! 
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ENQUETE 

Laat ik maar direkt met de deur in huis vallen: de enquete is 
een flop! De mensen die de enquete ingeleverd hebben, treft 
geen blaam;'vele tips kunnen we goed gebruiken. Nee, de enquete 
is geen succes,omdat maar 9 mensen deze opgestuurd hebben. 
Negen van de 135 abonnees! 
Wat is er aan de hand? Is de enquete te moeilijk, niet te be-
grijpen? Ziet U het nut van deze enquete niet? Vindt U, dat we 
zelf maar moeten bekijken hoe we het blad vullen? Of vragen wij 
als redaktie te veel inspanning van onze lezers? 
We kunnen gewoon niet geloven, dat er niet meer dan 9 mensen 
willen reageren op onze oproep. Daarom willen wij U nogmaals 
vragen om de enquete inte vullen en op te sturen. Het is voor ons 
erg belangrijk om te weten wat U van ons milieu-journaal denkt. 
Ja, het is gewoon al belangrijk als wij horen dát U er iets over 
denkt! 

Een treurige redaktie 

JA.—PAT 15 
WAAR OQK, GOU5T! HEB EEN 

M001 WERKJE VOOR JE! JE KUNT 
BEGINNEN MET ALLE LEZER5  PIE 

TOCH NOG GESCHREVEN 
HEBBEN, EEN VRIENDEVIKE BE — 

DANKJE TE STUREN. 

() 
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FOSFAATVRETENDE Efr'\CTERIE  

Onderzoekers van de landbouwhogeschool in Wageningen zijn in een.. 
'-laborateriUmopstelling bezig met een vorm van biologische reini-

ging van het afvalwater, in het bijzonder met de fosfaten daarïn. 

Zij doen dit met het mikroscopisch kleine organisme ACINETOBACITR. 

Als je het hem een beetje naar de zin maakt, eet hij ook fosfaat 

en dat in forse hoev eelheden. 
De biologische waterzuivering zoals die nu werkt laat dat fosfaat 

grotendeels passeren. Het water wat de zuiveringsinstallatie verlaat 

mag er dan als schoon uitzien, het is in feite een verdunde kunst-

mestoplossing. Dit kan leiden tot een opbloei van algen, die de 

kwaliteit van het water alsnog om zeep helpt. 
Een beperkt aantal zuiveringsinstallaties maken het fosfaat onop-

losbaar door toevoeging van. betrekkelijk onschuldige chemikaliën. 

Dat werkt,maar heeft nadelen. Het kost niet alleen meer geld (de 
vervuiler betaalt) maar de neergeslagen fosfaten vergroten de 
hoeveelheid slib,die uit het zuiveringsproceo overblijft. Nu is 

dit slib-(landbemesting) al een probleemonderwerp want het bestaat 
voor hé,t- greoetste deel uit water, laat zich lastig indikken en. is 
dus duur te hanteren. 
Nu behoort de Acinetobacter tot de normale bacteriën in een zuiver-
ingsinstallatie maar neemt daarin een bescheiden plaats in. De 
groei van bacteriën is ondermeer afhankelijk van de kwaliteit. van-, 
het voedselaanbod. Acinetobacter lijkt nu verzot op bepaalde zure
tussenprodukten (o.a. azijnzuur) in de keten van afbraakprocessen. 
Het idee is nu om de zure tussenprodukten op te sparen zodat de 
Acinetobacter harder gaat groeien dan zijn kon.kurenten en een 
van de hoofdrollen gaat spelen in het zuiveringsprodes. Dit probeert 
men te bereiken door de hoeveelheid zuurstof (een essentieel 
bestanddeel voor het werken van bacteriën) in het begin van het 
afbraakproces te verminderen. Sommige bacteriën breken de afval-
stoffen dan onvolledig af met als resultaat zure tussenprodukten, 
die de Acinetobacter zo lekker vindt. Deze bacterie kan daardoor 
90% van het aanwezige fosfaat verwijderen. 
Of er gevaren of midei gunstige eindprodukten ontstaan door dit 
proces, kan men pas over enkele jaren na gedegen onderzoek vast-
stellen. Het kan dus nog enkee jaren duren eer het idee in prak-

 



tijk wordt gebracht. 
Nog een probleem is dat dit pro-
ces alleen plaats kan vinden door 
verandering van bedrijfsomstandig-
heden in zuiveringsinstallaties 
van een type waarvan er in Neder-
land vrij weinig zijn. 
Ondanks alles toch voldoende per-
spectief om verder te werken aan 
deze meer volledige biologische 
waterzuivering.  

Martin van de Bos. 

4000000$0.0000 

ELKE DINSDAGAVOND VAN 7 TOT e 

Om informatie in te winnen over de Werkgioep. 
- Hoe word ik aktief lid ? 
- Wat doet de WMG ? 
Om informatie in te winnen op milieugebied. 
- Er is literatuur genoeg ! 
Om bijzondere gebeurtenissen in Groesbeek te melden: 
- Hebt U zeldzame dieren of planten ontdekt ? 
- Wordt het milieu onrechtmatig aangetast ? 
Om gewoon wat te praten over milieubeheer. 

U BENT VAN HARTE WELKOM van Ruysdaelweg 25 Groesbeek 
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DE ROOFVOC-;;ELS RinNi DOM 2R0r---SBEEK 

_,J)edreigirican ran rr-T--J-or-ler  
De belangrijkste bedreiging voor de roofvogels was tot voor kort een • 
aantal langdurig werkzame bestrijdingsmiddelen en dan Vooralegechlo-
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reerde koolwaterstoffen zoals DDT. Zeer ernstig hadden onder 
Havik en sperwer hierondèr te lijden.'De populatie werd tot 
mum gereduceerd en stierf plaatselijk zelfs uit. 
Stierven deevogeis niet zelf, dan stierven. Vaak 
wel deembrjosain de eieren tijdens het broeden. 
Bij de Havik trad een herstel in aan het begin 
van de-jaren zeventig. Bij de Sperwer werd een 
toename van het aantal broedparen en een beter 
broedresultaat pas rond 1975 gekonatateerd. 
Ook andere soorten roofvogels hebben ernstig te lijden gehad 

andere 
een mini-

 

Sperwer 

van deZe 
bestrijdingsmiddelen. Gelukkig is bij alle soórten sprake van een 
zeker herstel van deze klap, 
Een andere bedreiging is het verdwijnen van geschi'ate levensruimte van 
roofvogels. Het rooien van heggen, houtwallen, bosjes en-dergelijke 
maakt-het jagen voor vogels als Sperwer en Havik steeds moeilijker, 
omdat ze deze obstakels vaak als 'dekking tijdens de jacht gebruiken. 
Het verdwijnen van dergelijke opstanden' werkt anderzijds verarmend op 
zowel het aantal vogels als'het aantal soorten en hier mee indirekt 
ook op het voorkomen van roofvogels, vanwege het verminderde voedsel-
aanbod. Ook in de broedgebieden treden vaak verstoringernóp. Hieronder 

vallen het steeds meer versnipperen -ari de bossen 
door aanleg van nieuwe wegen en paden en de nog 
steeds toegestane kap- en uitdunwerkzaamheden in het 
broedseizoen. Jaarlijks mislukken er nog broedgeval-
len, natuurlijk niet alleen van roofvogels, door deze 
werkzareheden. DO-ze bedreiging zal echter geen ver-
dwijning van de roolvogelsocrten tot gevolg hebben, 
doch wel een verminderirrg van het aantal. 

Buizerd& Een dérdé bedreiging vormde vroeger de jacht. Roofvogels 
werden toendertijd algemeen gezien als concurrenten van 

de jagers en als moordenaars van zangvogels. Ze waren daarom "schadelijk" 
en werden zogezegd "Vogelvrij" verklaard. In Nederland heeft dit invloed 
t;ehad op de totale roofvogelstand, doch• het heeft het' voertbestaan van 
de soorten niet ernstig in gevaar gebracht. Volgens mededelingen zou dit 



De jacht: heeft tegenwoordig nog nauwelijks invleod op ae stand. Alle 
roofvogels zijn immers gedurende het gehele jaar beschermd. Toch moe-
ten dergelijke zaken wel onder deaandacht blijven. Onlangs heeft men in 
Beieren weer toegestemd in bejaging van buizerden vanwege hun vermeende 
schadelijkheid Voor kleinwild. 
Stroperij is erg moeilijk te bestrijden. Door voorlichting en door het 
(illegale) prepareren van vogels aan banden te leggen kan men mogelijk 
de situatie ten goede veranderen. Dichter een proces van jaren zijn. 

Tenslotte wat vergiftiging betreft is voorkomen beter 
dan genezen. Daar het met de huidige landbouwmethoden 
onmogelijk schijnt om zonder bestrijdingsmiddlen te 
werken is een algeheel verbod LI de huidige omstandig-
heden onverantwoord. Het is wel zaak dat er minimaal 
en verstandig mee wordt omgesprongen, ook al uit een 
oogpunt van zuinigheid en persoonlijke veiligheid. 
Een goede voorlichting omtrent hoeveelheid en tijdstip 

oom- van gebruik is dan ook onontbeerlijk. B 
valk Hoe men zou moeten voorkomen dat er torenvalken en 

vooral ook uilen als verkeersslachtoffer vallen is onduidelijk. Hier-

 

voor zouden zeer rigoreuze maatregelen getroffen moeten worden way 
I.. het verkeer betreft endi ii3kt vooralsnog onmogelijk. 

Als allerlaatste moet nog vermeld worden. dat er momenteel onderzocht 
wordt in hoeverre het mogelijk is een ruilverkaveling in het gehele 
open gebied van Grcesbeek uit te voeren. 
Het landschap zoals het er nu is zal hierdoor veranderen. Het zal. jaren 

duren voordat de wonden van een ruil-

 

verkaveling geheeld zjjn. Het bestaan-

 

de evenwicht wordt danig verstoord door 
deZe werkzaamheden. Dit heeft ook zijn r .dd 

Blauwe 
gevolgen op de vogelstand. In ruileer- 

,‘‘ 
1 kiekendief 

kavelingsgebieden ziet men vaak een sterke 
achteruitgang van zowel het aantal soorten als het 
aantal individuen vogels.  Digs  zal zeker ook gevolgen hebben voor de 
roofvogelstand. Het is nog lang niet zover, maar het is wel zaak de 
ontwikkelingen. op de voet te blijven volgen 0 Een ruilverkaveling heeft 
niet alleen gevolgen voor de vogels, maar ook voor vele andere zaken 
zoals landschap, waterhuishouding, de gehele planten— en dierenwereld, 
wegennet en de portemonnee van de boeren. 
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in Duitsland wel het geval zijn geweest. In Nederland zijn alle roof-
vogels beschermd en deze bescherming wordt door alle bonafide jagers 
gerespekteerd. Lokaal (bijvoorbeeld in de Achterhoek) vormt stroperij 
een prpbleem. 
Als andere bedreiging kan het verkeer 

nog genoemd worden. In de jaren '74 
en L75 werd in Nederland een onder-
zoekegedaan naar verkeersslachtoffers 
in de dierenwereid(Jonkers-Devries). 
In het hierover verschenen rapport werden 81 Torenvalken, 7 Buizerden, 
1 Boomvalk en 1. Sperwer als verkeersslachtoffer vermeld..Dit zijn met 
uitzondering van de Torenvalk geen alarmerende. aantallen. Bij de Toren-
valk is. het verkeer als doodsoorzaak belangrijk. Naar schatting vele 
honderden exemplaren komen ieder jaar in Nederland door aanrijding om 
het leven. 

BEEEER 
Al met al mag men momenteel zeggen dat het. beter gaat met onze roofvo-
gels. De aantallen verminderen bij de meeste . soorten niet meur zoals 
tot voor een aantal jaren wel het gevalwas. Optimaal eis . de-situatie 
zeker nog niet. Dit kan bereikt worden door onder. andere opstanden 
zoals heggen, houtwallen en bomenrijen  iii  de -gec.ultiveerde delen van 
ons landschap op zijn minst te sparen enewaar ffiegelijk zit te breiden. 

Dit zal niet.alleen:een gunstige invloed hebben 
op de roofvogelstand.doeh op de gehele dieren-
wereld, met name ook op zoogdierea zoals bun-
sing  en hermelijn. 

Ben verdere verbotering kan bereikt worden door 
het vergroten van percelen in onze bossen. Hier-

 

voor zou men een groot aantal boapaden weer mcw-
ten beplanten. Dit zal wel enigszins ton koste yen de recreatie gaan, 
maar. zeker niet van de dierenwerld. Vermeldenswaardig in dit bestek is 
date hetebosgebled van Staatsbosbeheer in Groesheck Zeer arm is aan roof-
vogels. Dit integonstelling tot door andere inntanties beheerde bossen 
in de omgeving. 
Ben kap- en uitdunverbcd in de maanden maart tot  on  met juli zal zeker 
ook ten ganste van de vogelwerld werekn jn het bijzonder van de roofve
gels. Mijns inziens in het niet ze.moeilijk de werkzaamheden zedenig aan 
te passen dat in deze periode de rusi; in de broedgebieden van de vogels 

bewaard. blijft. 
.GererdIlbskene. 

Johan Thissen. 
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ngezonden Brief 

REAKTTE OP HET INTERVIEW MET HET CDA. 

Na vluchtig doorlezen van het interview, verbaasde ik me nogal. Het CDA 

vindt dat er een duidelijk beleid moet komen tav geluids- en thermiese 

isolatie. Het'CDA is vóór een voorlichtingsambtenaar, vóór miljeu-

 

edukatie op middelbare scholen, vóór een miljeuraad, vóór gebruik van 

kringlooppapier, vóór een glaskontainer, vóór schone industrie, vóór 

stabilisatie in de landbouw, vóór stimuleren van het openbaar vervoer, 

ze vinden dat de mensen miljeubewuster moeten worden en ze willen de 

moeilijkheden van de waterzuivering aankaarten in de.  raad. 

Dit is heel wat. Na zorgvuldiger lezing zakte de blijdschap nogal. 

Ik zag namelijk nogal wat tegenwaarheden. 
Tegenwaarheden zijn halve waarheden, die bewust als waarheid voorgesteld 

wOrden. Ze versluieren de waarheid. De funktie van tegenwaarheden is. 

het versluieren van innerlijke tegenstrijdigheden of eigenlijke redenen 
bedekken ( die redenen zijn. vaak subjektief). 
")e waarheid zou de tegenstrijdigheden en de ware redenen aan het licht 
brengen en zo de ware aard laten zien. 
Ik zal een paar van die tegenwaarheden laten zien: 
- Op de vraag of we niet kansloos zijn door anti-voorlichting, als we de 
mensen zouden vragen fosfaatvrije wasmiddelen te gebruiken teneinde 
watervervuiling te beperken , zeggen ze dat we toch wel een kans hebben 
als de mensen eigenlijk gedwongen worden fosfaatvrije middelen te ge-

 

bruiken. Als ze. niet (door omstandigheden) gedwongen zijn , dan zou 
het heel moeilijk worden. Dit klopt wel. Ze illustreren dit met een 
voorbeeld: ze zeggen nl dat we en alle boeren uit ervaring weten, dat 
als je fosfaten gaat gebruiken, je zinkput binnen de kortste keren 
verstopt is met algengroei en de hele rotzooi. Ze worden dus in feite 
gedwongen geen fosfaten te gebruiken. 
Dit voorbeeld is niet juist, want als er in een zinkput geen licht 
komt, zoals normaal is volgens mij, dan groeien er ook geen algen in 
al gooi je er kilo's fosfaat in. Wat verder de hele rotzooi is, weet 
ik niet (neerslag?). We (?) en alle boeren zijn volgens mij niet gedwongen 
om fosfaatvrije wasmiddelen te gebruiken en doen dat volgens mij ook 
niet allemaal. Waarom suggereert het CDA dit dan? Willen ze de boeren 
én we(?) beter voordoen als ze in werkelijkheid zijn? 

- Over de randweg zeggen ze dat de Horst en de Bredeweg ontsloten moeten 
worden, maar dat het CDA op dit moment nog geen idee heeft, waar de 



oplossing ligt. Ze zien wel dat een randweg ook de verkeersveiligheid 

verhoogt. 
De gemeemtenis.al meer dan 10 jaar met de randweg bezig. Er zijn al 

gedeeltes,  goedgekeurd; er is al rekening mee gehouden met huizenbouw. 

Ik hebens)g nooit gehoord dat het CDA hiertegen was. Nu zijn er plots 

moeilijkheden en weten ze het niet meer. Zijn hun kriteria veranderd? 

''aar die kriteria vragen we nu juist, maar krijgen er geen antwoord op. 

Waarom niet? Omdat de vraag vergeten is (kan fout zijn van interviewers). 

of omdat de kriteria•helemaal niet veranderd zijn en ze dus eigenlijk 

vóór de. randweg zijn? 
- De WC1 vraagt of de ontwikkeling in de landbouw (schaalvergroting; 

uitbreiding bio-industrie; gewasbestrijdingsmiddelen  etc.)  wel te 
verenigen zijn met miljeubelangen, zoals hun verkiezingprogramma sugge-
reert. Zeszeggen dat men van schaalvergroting is teruggekomen; de 
meeste bedrijven zijn 15-20 ha en enkele groter, die stabiel blijven 

of kleiner worden. Het CDA vindt dat de nadruk gelegd moet worden op 
middenbedrijven (15-20ha). Ze zeggen dat de boeren een bestaansrecht 

hebben.' 
Zee téggen niet dat in 1955 nog 95% van de bedrijvén 'cleiner was dan 

han.  in 1965, 935) en in 1970 iets meer dan 84% (zie bestemmingplan 
buitengebied 1975) Dat de meeste bedrijven nu 15-20 ha zijn, is on-
waarschijnlijk. Uit de cijfers van het bestemmingsplan blijkt, dat 
de -middenbedrijven" hier in Groesbeek eigenlijk erg groot zijn. 
Als de nadruk gelegd wordt op die bedrijven, dan betekent dat er in 

Grpesbeek met zijn 2300  há  landbouwgrond dan 110-150 bedrijven kunnen 
zi4n. In 1970 waren dit er ±2.40 Dit betekent dat er 90-130 bedrijven 
weg moeten. Nu zal "vel een gedeelte weg zijn, maar waar moeten de boeren 
heen, die nog weg moeten met deze werkeloosheid; hebben zij geen be-
staansrecht? 

In het algemeen vond ik, dat het interview niet zo eerlijk was als we dit 
vergelijken met het interview met de 122R. Het CDA levert geen openlijke 
zelfkritiek, waar toch reden voor is; ze praten nogal eens om de vraag 
heen. 
Ik raad het CDA aan om over het geven van tegenwaarheden eens goed na te 
denken. ken ding staat vast: de grote Blende in deze wereldkan voor het 
grootste gedeelte verklaard worden door het veelvuldig gebruik van tegen-
waarheden (eigenlijk oneerlijkheden). Dit wil ik nog wel eens toelichten. 
Het zal wel geen verwondering wekken, gezien het voorafgaande, dat ik 
twijfel of het CDA haar beloftes op miljeugebied zal nakomen. Ik hoop 
dat mijn twijfels ongegrond zullen. zijn. De toekomst zal het leren.. 

Henny 3rinkhof 
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GR0ESSZEK —  Pe  nr.nleg ' van  eel  randweg zal geen wezer.lijke verbetering tói stand brengen in rle ver- e keersproblematiek van v-04' ae Groesbeek. 
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ingezonden Brief 

REACTIE OP REACTIE 

Het voordeel van een medewerker van het G.M.J. is, dat hij al kan 
reageren op een artikel, nog voor iemand van de buitenwacht er 
een blik op heeft geslagen. 
De reactie op het C.D.A.-interview, heeft mij toch we aan het denken 
gezet. Denken is immers een groot goed van onze werkgroep, wat zeg ik 
een grote plicht moet het zijn eigenlijk. 
Hier men name nadenken over het uitpluizen van bovenvermeld inter-
view, een persartikel, want zo zie ik dat. Persoonlijke ervaringen 
hebben mij geleerd, dat intervie ws,op papier gezet, dikwijls heel 
anders overkomen dan de bevraagde en de vragensteller bedoelen. 
Hiervoor zijn enkele redenen aan te wijzen. Ten eerste de soepelheid en 
de ervarenheid van de pen van de vragenstellende journalist en ten 
tweede de onmogelijkheid om alles wat er gezegd is om iets duidelijk 
te maken door ruimtegebrek op papier te krijgen. Laten we wel wezen, 
ieder heeft het recht zijn mening te uiten, zo heeft ieder ook het 
recht te weten wat men over zijn mening ,t Vertellen heeft.. Toch vind' 
ik, dat de partijen zich steeds er van bewust moeten blijven dat boven-
staande zaken.éen rol kunnen spelen in een onbewust verkeerde inter-

 

pretatie of verkeerde weergave. Met andere woorden het geschrevene 
kan anders worden opgevat dan bedoeld en omgekeerd. 
In deze zin is het woord tegenwaarde is oneerlijkheid geen oneerlijkheid. 
Het laat woord houdt mijns inziens een beschuldiging in, waarvoor ik 
geen verantwoordelijkheid zou willen dragen. 

S. C. Reichgelt 
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Werk en milieu 

In België mag een werkeloze een 
hum aangeboden baan weigeren om 
redenen, die samenhangen met 
zijn ópvatting over het milieu, 
of om filosofische redenen. Dit 
is.beslist door het hof voor. 
arbeidszaken in Huy, vlakbij 
Namen. 

gegaan".(volgens drs.G. Groene-
wegen namens de Vereniging van 
exploitanten van Gasbedrijven 
in Nederland tijdens zijn 
nienwjaars-toespraakj, 
Wat -be'denken echter van het 
volgendé artikel (uit dezelfde 
krant, zelfde dag en zelfde 
pagina): 
"Stijging Gelders stroomver-
bruik bovengemiddelde". Het elek-
triciteitsverbruik van de PGEM 
(Gelderse elektriciteitsmaat-
schappij) is in 1978 met ruim 
6% toegenomen. Dit petcentage 
ligt iets boven het landelijk 
gemiddelde door de sterke toe 
neming van de bevolking in de 
Ysselmeerpolders. 
afvalstoffenbeurs 
Nederland is het eerste land 
waar het idee om. een beurs voor 
chemieche,afvalstoffen op te 
zetten werd verwezenlijkt door 
de VNCI (Vereniging Nederlandse 
Chemische Industrie). 
Zo'n "afvalbeurs" werkt erg 
simpel. Chemische bedrijven 
melden hun afvalstoffen, dwz 
stoffen die zij hiet'ineer 

milieu 444:§».00) rondom 009ww.c. milieu *kgpiey,  rondom oeseeo. 

De zaak was aanhangig gemaakt 
door een werkloze wiens uit-
kering was ingetrokken, omdat 
hij een aangeboden baan als 
elektriciën in een kerncentrale 
had geweigerd. In haar vonnis 
zegt het hof:"het is duidelijk 
dat iemand die oprecht gelooft 
dat kernenergie tot gevolg zal 
hebben, dat de mensheid verdwijnt, 
het.werk in een centrale-moet 
weigeren. Als hij dit eerlijk 
doet'in overeenstemming met zijn 
geweten, mag hem daarvan geen 
verwijt worden gemaakt. De aan-
geboden baan is gezien zijn op-
vattingen over het milieu niet 
aanvaardbaar voor deze werkloze". 

energie bewuster 
"Het ziet er naar uit dat de 
consument meer energie bewust is 
geworden. Voorlopige gegevens 
over het gasverbruik in 1978 
duiden op een verlaging vergele-
ken met 1977, althans wanneer in 
de berekening van een normaal • 
temperatuurverloop wordt uit 
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gebruiken kunnen, aan bij de 
VNCI. Deze Publiceert de aan-
biedingen in haat blad en stelt 
de leden per circulaire op de 
hoogte. Liefhebbers voor de. 
chemische alvalstoffenkunnen 
deze stóffen gratis krijgen. 
Alleen de vrachtkosten zijn 
voor rekening van de klant. 
Nu gaat het niet alleen om:  "afval" 
maar ook om "vervuilde" chemische 
produkten. Stoffen,  dus die in de 
loop van het produktieproces 
vermengd zijn met een andere 
stof. Een bedrijf kan het niet 
de moeite waard vinden om de 
produkten te scheiden of weet 
met de stoffen geen raad, terwijl 
een andere producent ze wel kan 
gebruiken. De beurs blijkt in 
een behoefte te voorzien. De 
lijst van aangeboden stoffen ver-
andert steeds. 
Sinds de beurs in Nederland draait 
zijn dergelijke markten ook in de 
meeste europese landen met een 
chemische industrie van betekenis 
van de grond gekomen  (on  Duitsland). 



hindervietcarzcok 
Uit hét onderzoek, dat het Buro 
Twijnstra en Gudde in opdracht 
van het ministerie van Volksge—
zondheid en Milieuhygiëne heeft 
'uitgevoerd naar de effektiviteit 
van de huidige hinderwet en naar 
mogelijkheden om die effektivi-
teit te verhogen, lazen wij het 
volgende: 
+ 62% van de 316.000 bedrijven 
die hinderwetplichtig zijn, 
heeft geen vergunning; 14% 
heeft een .niet:-toereikende ver-
gunning. 

+ Veel gemeenten verwaarlozen de 
controle op de hinderwetplichtige 
inrichtingen, o.a. door de ge-, 
kompliceerde materie, gebrek 
aan mankracht en beschikbare 
'apparatuur. 

+ Het ministerie werkt naar 
standaardisering toe van de 
voorschriften.d.m.v. bepaalde 
modelleh: Tevens wil men de ge-
meente2 stimuleren meer be-
stuurlijke prioriteiten te 
geven aan de uitvoering van de 
hinderwet. Regionalesamenwer-
king, overleg tussen gemeenten 
is van belang.  

+ Een uitzondering op het vorige 
vinden we in de wat hogere zand-
gebieden, zoals Drenthe en de 
Veluwe. Daar kan het zout niet 
zo snel weg en verdwijnt voor een 
groot deel in de bodem 
+ Volgens Prof.dr.P.Zonderwijk, 
hoogleraar onkruidkunde aan de 
Landbouwhogeschool in Wageningen, 
lijden vooral naaldbomen veel 
schade. Dit komt volgens hem door 
dat het zout door de autowielen 
opspat en op de takken terecht 
komt. Daardoor sterven hele tak-
kenstelsels af, Daatnaast heeft 
Duits onderzoek aangetoond,' dat 
naaldbomen het zout uit de bodem 
opnemen; het zout wordt in de 
cellen opgeslagen met als gevolg 
dat de bomen uitdrogen en af-
sterven. 
+ Dr. E. Otfried  Leh  van de bio-
logische Bundeaanstalt heeft vast 
gesteld, dat ook loofbomen zout 
uit de bodem opnemen. Daardoor 
wordende bladeren-  geel en ver-
liest de boom vroeg in de zomer 
zijn bladeren ar. 
+ Volgens dezelfde man zijn door 
het vele zoutgebruik vooral in 
de steden al hondetdduizende bo-

 

rnin'eu ondorn«919egh milieu~rorclorn OC0Re» 

gezouten rn!Eu 
Op 6 jan. konden we in de Volks-
krant lezen: "Pekelen is weinig 
schadelijk". We hebben de feiten 
uit dat artikel nog eens onder 
elkaar gezet en aangevuld met 
onderzoek, dat in Duitsland is 
uitgevoerd. 
+ Dit jaar is vanwege de strenge 
vorst al meer dan 165 miljoen 
kilo zout over de Nederlandse 
wegen gestrooid. 
+ Een groot deel hiervan komt 
opgelost in water terecht in beken 
en rivieren. ))e bodem is immers 
bevroren en daardoor kan het zout 
de grond niet indringen. Als het 
dooit stroomt het opgeloste zout 
snel weg via sloten en dergelijké, 
Volgens Prof.dr. A.I.Wiggers, di-
rekteur van het Rijksinstituut 
voor Natuurbeheer in Leersim, valt 
de schadelijkheid hiervan erg mee. 
Vooral als je het vergelijkt met 
de 20 tot 30 miljoen kilo zout die 
de Rijn elke dag aanvoert.'  

men afgestorven. Bomen in de stad 
zijn namelijk al verzwakt door de 
giftigeuitlaatgassen van het 
verkeer.. Als ze in de winter ook 
nog eens een_grote hoeveelheid 
zout te verwerken krijgen, kunnen 
ze dit niet meer aan. De heer Van 
der Wal.  van de afdeling beplan-
ting van de gemeente Amsterdam 
zegt hierover: "In Amsterdam heb-
beh we alle varianten van schade 
door zout gehad,,van lichte be-
schadiging tot sterfte toe". 
+Onderzoek door TNO heeft aange-
toond, dat vlak langs autowegen 
het zout in de bodem al naar een 
paar weken helemaal'verdwenen is. 
Het Biologische Onderzoekinstituut 
in Berlijn heeft daarnaast aange-
toond, dat planten langs autowegen 
10 tot 30 keer zoveel zoutbestan-
delen (chloride en Natrium) bevat-
ten als normaal. 
+ Zoals eerder vermeld,»komt in 
een aantal gebieden het meeste 
zout ,terecht in de bodemen zo 
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in het grondwater. De gevolgen 
hiervan zijn te illustreren aan 
twee voorbeelden uit Duitsland: 
1) in het dorp Reckerode dat 
ligt aan de autosnelweg Frank-
furt-Kassel,  klaagden de in-
woners over een slechte smaak 
van het drinkwater. Onderzoek 
toonde aan dat het zout van de 
autosnelweg via de afwatering 
in het waterwingebied terecht 
was gekomen en zodoende in het 
drinkwater. 2) het plaatsje 
Stanberg in Beieren ligt in de 
buurt van een grote autosnelweg-
kruising. Deze kruising ligt 
midden in een waterwingebied. 
Het gevolg: vergiftiging van 
het waterwingebied en daarom 
moet het drinkwater ergens an-
ders-vandaan gehaald worden. 
Er is naast zout een andere 

stof die gebruikt kan worden om 
te strooien, nl. ureum. Deze 
stof is veel minder schadelijk 
voor het milieu, maar.... is 
wel duurder dan zout. 
EN DAN durven ze nog te schrij-
ven dat zout weinig schadelijk 
is! 

milieu  ~soh  rondom At9D1@» 

alweer olietankers 
1979 was nog maar een paar uren 
oud of aan de lijst van milieu-
rampen, veroorzaakt door tankers 
die olie in zee verliezen, kon 
weer aangevuld worden. 
Door een explosie ontstond er een 
scheur in de romp van de Griekse 
supertanker  Andros  Patria. In to-
taal.stroomde meer dan 65 duizend 
ton olie de zee in. In de pers is 
aan deze ramp veel aandacht be-
steed, maar nergens konden we 
lezen wat nu eigenlijk die explo-
sie had veroorzaakt. 
Op 4 jan 1979 zonk de maar 3339 
ton metende olietanker Master 
Michael in de Caribische zee, na 
dat er door een explosie brand 
was uitgebroken. Oorzaak van de 
explosie....? 
Afgezien van aanvaringen zijn deze 
tankers en sup.ertankers blijkbaar 
nogal explosief. Het transport van 
olie via supertankers brengt toch 
meer risico met zich mee, als door 
sommige beweerd wordt. 

milieu "Sal@"  rondom 

ZOUT STROOIEN: 

DE SNEEUW VERDWIJNT  

DE NAALDBOMEN OOK !!! 

EEN "GEPEKELDE" REKENING! 
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Na de 2e  wereldoorlog moest de landbouw meewerken aan de wederopbouw. 
Het voedsel moest zo goedkoop mogelijk blijven, want dan konden de 
lonen laag blijven. De industrie kon hierdoor sneller groeien. De land-
bouw werd dus eigenlijk ondergeschikt gemaakt aan de belangen van de 
industrie. Een ander voordeel van een goedkope voedselproduktie was, 
dat dit goedkope voedsel makkelijk geëxporteerd kon worden. Deze export 
leverde ons land geld op en versterkte zo onze ekonomie. 
Om de landbouwprodukten zo goedkoop mogelijk te produceren werd er ge-

streefd naar een zo hoog mogelijke produktie per man en per hektare. 
Dit lukte door teeltverbetering en mechanisatie. In het begin kregen de 
boeren nog goed geld, totdat de wereldmarktprijzen vanaf 1953 gingen dalen 
en zelfs onder de kostprijs kwamen. Uit een bepaald fons.kregen de boeren 
geld zodat ze toch nog een. redelijke prijs kregen. Toen de wereldmarkt-
prijzen nog verder daalden was, met name voor melk, de overheid niet 
langer bereid om een minimumprijs te garanderen. 
Het beleid werd veranderd, men ging de nadruk leggen op hoge produktie 
per man en minder op.hop;e produktie per ha. De mechanisatie maakte dit 
mogelijk. Had men vroeger twee of drie ploegijzers achter de traktor, 
teenwoordig kan men traktoren (bulldozers) zien tien ploegijzers 
of meer. Ook de intensieve veehouderijen (bio-industrie) zijn een gevolg 
van deze beleidsverandering. Hierbij zijn het aantal ha. niet meer van 
belang. Deze beleidswijziging had zeer grote geVolgen. Het betekende in 
feite dat een heleboel boeren maar weg moesten, want met een paar man 
met grote machines ( afkomstig van de industrie) kon je het ook af. 
Zo werkten in 1947 nog 523.000 mensen in de landbouw (20% van de beroeps-
bevolking) en in 1976 nog maar 185.200 (5% van de totale beroepsbevolking). 
In 30 jaar tijd verdween 
dus. 2/3 van de werkgele-
genheid in de landbouw. 
Het aantal bedrijven 
halveerde ook.ip 20 
jaar (319.900 in 1955 
en 162.600 in 197'5). 

 

15 



Vooral de laatste jaren (vanaf 1974) is het met de inkomsten van de 
boeren erg snel bergaf gegaan. Zaten voor die tijd 1.  30% van de boeren 
onder het minimum loon, in 1976/1977 was dit i 66%. Dit kwam doordat er 
een'te snelle produktie heeft plaatsgevonden, waardoor de prijzen ver 
achterbleven bij de kostenstijgingen. De afvloeiing en specialisatie 
konden dit niet verhinderen. We zien dus dat schaalvergroting (verho-
ging van de produktie) de boeren niet geholpen heeft, integendeel. 

Op de schaalvergroting en haár gevolgen zullen we nu wat dieper ingaan. 
De grootte van een bedrijf of beter de grootte van de produktiemiddelen 
wordt uitgedrukt in S3E (standaard bedrijfseenheid); Zo is bijvoorbeeld 
één koe 2,5 SBE,.een hektare graan 3 SBE en een hektare boomgaard 4 SBE. 
De gemiddelde SBE's is in 20 jaar met 137% gestegen (van 57 naar 135). 
Dit noemen we schaalvergroting. Een derde deel van die schaalvergroting 
vond plaats door oppervlaktevergroting, dus meer ha.,per bedrijf en 
tweederde door intensivering ( meer koeien per ha., intensieve mesterijen, 
grotere machines  etc.).  Deze schaalvergroting veroorzaakte, zoals al ge-
zegd, grote (over)produktie, waardoor de prijzen en dus ook de inkomsten 
daalden. 
De schaalvergroting had echter nog meer ongunstige gevolgen voor de boeren: 
De konkurentie tussen de boeren werd groter. 
De verschillen in bedrijfsgrootte wordt steeds groter. De grote bedrijven 
groeien veel sneller dan de kleine. Voor de achterblijvende bedrijven 
wordt het steeds moeilijker om de race bij te houden. 
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Verder begint de markt verzadigd te raken.dwz dat de prijzen verder 

zullen dalen. Kortom de zaak begint nu pas echt vast te draaien. 

De schaalvergroting is echter niet alleen voor de boeren, maar ook voor 
de niet-boerende bevolking, de natuur en het vee. 
- De niet-boerende bevolking (konsument) krijgt kwalitatief steeds slechtere 
produkten: ne smaak wordt vaak minder (bv. vlees). Er zitten vaak anti-
biotica in (hierdoor toenemend infektiegevaar, want de bakterign worden 
resistent). Verder zitten er vaak giftstoffen (gebruikt om ziektes te be-
strijden) en andere chemiese stoffen ( koper, hormonen,smaakstoffen) in 
ons voedsel. 
- Door het aanleggen van hoogproduktieve monokultures en het spuiten van 
giftstoffen, die vooral in monokultures noodzakelijk worden, komt het 
ekologies evenwicht in gevaar. Ook overbemesting, met het daardoor voedsel-
rijk worden van sloten en andere wateren (vervuiling) is erg nadelig 

voor dit evenwicht. De verscheidenheid en daardoor de'stabiliteit van 
de natuur neemt af. 
- Het vee krijgt vooral in de intensieve veehouderijen en met name in de 
bio-industrie geen kans meer om te leven. Het worden machientjes. Zo 
worden de enkele maanden oude nog vrij levendige aangevoerd. Na een jaar 
eieren leggen in een hokje met zijn zessen, worden ze helemaal uitgeleefd, 
af;_-,evoerd. 
Ondanks de nadelen voor boer, konsument,natuar en vee is het landbouw-
beleid nog niets veranderd, Uitgangspunt blijft groei. ?:leer produceren 
met minder mensen dus. De bijdrage van de land- en tuinbouw aan het 
nationaal produkt kan niet worden gemist. 'let zogenaamde "algemeen. belang". 
gaat weer eens ten koste van vele mensen en de natuur. Het kapitaal is 
belangrijk, de mens en de natuur niet. 
vrije ekonomiese produktie-

 

wijze, die zo hoog aangeschreven 
wordt, toe leidt. Door wie wordt 
hij eigenlijk zo hoog aangeschreven? 
Het wordt hoog tijd dat we ons eens 
hiertegen gaan verzetten en gezame-
lijk wegen gaan zoeken om tot een 
andere produktie-en konsumptiewijze 

te komen. We moeten ons niet laten 

uitmelken. 

We zien maar weer eens waar onze 
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Het lanbouwbeleid van de EEG en ook het nationale landbouwbeleid hebben 
dit vanaf 1962 nog in de hand gewerkt en er zijn geen aanwijzingen dat 
hierin grote veranderingen zullen.komen. 
-De variabiliteit van de landbouw nam af. 
Om veel te kunnen produceren, moet men zich specialiseren. Gemengde 
bedrijven komen nog veel voor, maar ze worden steeds égnzijdiger. Zo 
is vanaf 1971 het aantal bedrijven met meer dan 60% intensieve veehouderij 
met 23% gestegen (vooral in de melksektor). 
-De boeren zijn erg afhankelijk geworden van de industrie en anderen. 
Door de intensivering zijn veel boeren een soort arbeider geworden van 
de industriën. Zo leveren de agrariese industrieën bijvoorbeeld het voer 
en de biggen, ze bouwen de stallen, financieren de zaak en nemen de ge-
meste varkens weer af. De taak van de boer is het vetmesten van de varkens. 
Hij doet eigenlijk een soort lopende band werk. Dii soort van werk heeft 
een sterk negatieve invloed op de arbeidsvreugde. 
Door zijn slechte financiële positie kan hij vaak maar twee dingen doen: 
of opkrassen of "arbeider worden in de agrariese industrie. En zoals bij 
alle industrieën het geval is, wordt er een regeling getroffen met de 
arbeider (boer). Deze regelingen (kontrakten) zijn zeer gunstig voor de 
werkgever, maar minder gunstig of slecht voor de arbeidér. Dezé kontrákten 
worden erg vaak gesloten. De kalvermesterij loopt voor 80% via kontrakten, 
de varkenshouderij voor 42%, mestkuikens voor 95% en eieren voor 20%. En 
deze trend zet zich voort. 
- De boer wordt afhankelijk van specialisten en voorlichters. 
Daar de boeren vaak door de bomen van de kontrakten, wetgeving, markt-

 

situatie  etc.  het bos niet meer _ ..... e... 
Specialisten en vodrlichters. 
De ruimte om ekonomiese beslissingen zelfstandig 
af. 
Samenvattend kunnen we zeggen 
dat het beleid de boeren dwong 
tot schaalvergroting en dat die: 
schaalvergroting voor overpro-
duktie zorgden, waardoor de 
prijzen sterk achterbleven bij 
de kostprijzen. Door-afvloeien 
van boeren konden 4e anderen het 
hoofd boven houden. Echter door de 
grote werkeloosheid valt er niets 
meer af te vloeien. 

ziet, moeten ze de hulp inroepen van 

en vrij te nemen brokkelen 
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Gemiddelde bezetting per bedrijf in Groesbeek 
de landbouwtellin 

gem. bedrijfsbezetting 
runderen 

Lvarkens 
L kippen 

en van het C.E.S. 
1 960 I 1971 

12 32 
15 97 
203 I 3529 

toename 
167% 
547% 
1638% 

Ha de geschetste algemene problematiek, zullen we eens kijken hoe het nu 
in Groesbeek is gesteld met de boeren. 
Kijken we naar de werkgelegenheid dan zien we dat er in 1960, 551 mensen 
in de landbouw werkten, in 1971 waren dit er 261. Dit betekend een halvering 
( op landelijk nivo was gedurende die periode "slechts" 1/3 verdwenen). 
Kijken we nu naar het aantal bedrijven en de grootte dan zien we hetvolgende: 

Overzicht van het aantal agrariese bedrijven met 
kultuurgrond naar grootteklasse in de gemeente 
Groesbeek in 1955,1965 en 1970. • 
Bronn de landbouwtellingen van het C.B.S. 

Grootteklasse 
1955 

abs. rel. 

Aantal bedrijven 

 

abs. 
1 965 

rel. 
1970 

abs. rel 
r- 

      

0,01- 5 ha 316 64 206 54 71 • 37)1 

5 - 10 ha 121 25 105 27 79 34 
10 - 15 ha 34 6 45 12 46 20 
15 - 20 ha 9 2 17 4 17 7 
20 ha en groter 15 3 13 3 20 9 

• Totaal 495 100 386 100 233 100 
17.edrijven kleiner dan 10  SEE  in 1970 niet meegeteld, dus werkelijke aantal 

wat hoger 
Uit deze tabel blijkt dat in 15 jaar het aantal kleine tot zeer kleine 
bedrijven sterk gedaald is. 'Iet aantal midden- tot grote bedrijven wat toegenomen. 
Net goals op nationaal nivo, is ook hier het gemengde karakter van de land-

 

bouw afgenomen. Was er in 1959 nog evenveel grasland als bouwland, in 
1970 was er al bijna twee maal zoveel grasland als bouwland. 
Door verandering van teeltmethodes en de grotere hoeveelheid grasland, steeg 
de rondveestapel van 4044 in 1960 tot 4513 in 1971 (toename 12%). 
De varkenstapel steeg van 5780 in 1960 tot 11502 in 1971 (toename 97%). 
De pluimveestapel steeg van 84353 in 1960 tot 172950 in 1971 (toename 105%). 
We zien dus vooral groei in de varkens- en kippensektor. 
Kijken we naar de schaalvergroting ( aantal stuks vee per bedrijf), dan 
zien we dat dit zeer sterk is toegenomen (het aantal bedrijven verkleinde, 
de veestapel werd groter). 
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Boort bedrijf 
rundvee 
varkens 
kippen 
rundvee/varkens 

• 

'Aantal vergunnungen gem.bedrijfsbezetting 
95 
413 

42300 
461 varkens/ 44 stuks rundliee. 

2 
5 
5 

11 

Wat de variatie  bereft  zien we hetvolgende: 
Hadden de meeste bedrijven in 1965 nog meer dan één soorten vee, in 1971 
zijn dit er al minder dan 26. We zien dus dat weer de landelijke trend ge-
volgd wordt. 
In het bestemmingsplan buitengebied verwacht de gemeente dat er in de 
komende 10 jaar nog eens 30% van de werkgelegenheid in de landbouw verloren 
zal gaan (dit zijn 80 arbeidsplaatsen). en ze verwachten ook dat er veel 
bedrijven nog zullen dichtgaan. 
Daar de gegevens in het bestemmingsplan maar tot 1971 gaan, zijn we gaan 
kijken hoeveel hinderwetvergunningen er sinds 1971 aangevraagd zijn, ze zijn 
allen verleend. Een hinderwetvergunning wordt aangevraagd als men mest op 
wil slaan, In de praktijk betekend dit dat er een hinderwetvergunning wordt 
aangevraagd als men een bedrijf wil oprichten of uitbreiden.. 
In de volgende tabel staat hoeveel hinderwetvergunningen er aangevraagd 
zijn van 1971 t/m 1978: 

1971 1 972 1973 1974 1 975 1976 1 977 1978K 
Aantal vergunningen 1 3 1 5 4 5 ! 9 12 . 
3E-tot oktober (zijn nog niet goedgekeurd. 
We zien dus dat de intensivering hier in Groesbeek nog steeds toeneemt. 
Kijken we wat er op grond van die vergunningen in die bedrijven in 1977 
aanwezig is en hoeveel dan zien we hetvolgende: 

Een bedrijf heeft 2130 varkens, voornamelijk biggen. 
Vergelijken we dit de gemiddelde bedrijfsbezetting van 1971 dan zien we een 
zeer grote. toename. Nu mag je natuurlijk niet zeggen dat dit de gem. bedrijfs-. 
bezetting van 1977 is, maar wel dat de schaalvergroting nog steeds toeneemt. 
Samenvattend kunnen we stellen dat het in 
Groesbeek niet beter en misschien zelfs 
slechter gesteld is als landelijk.: Ook. in 
Groesbeek geldt dus dat dé boeren dezelfde 
belangen hebben als de konsument en de 
miljeugroep. We zouden samen naar een oplos-
sing moeten gaan zoeken. 

 
Henny Brinkhof. 

Literatuur: -De diskussienota "Boer blijven" van het Nederlands Agrarisch 
-Binderwetvergunningen. Jc5ngeren kontakt. 
-Bestemmingsplan buitengebied van jroesbeek (1975.) 
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e et_ a.s,  
ht,M1WV.th 
r,aJr , 

dat u midden in de winter op een boomstam of hekpaal winter-

paddestoelen kunt aantreffen? Egn ervan is het fluweelpootje, 

dat een wat kleverig bruinig-gele tot 

oranje-bruine hoed heeft. Het gehele 

jaar heeft de eigenlijke plant in de 

vorm van meestal onzichtbare schimmel—

draden de "zwamvlok" of "mycelium" in 

het hout geleefd. In de winter komt hij ( 

tot "bloei", waarbij de "bloemen" de pad—

' destoelen zijn. Als de temperaturen dalen 

houdt bij de meeste paddestoelsoorten het 

mycelium op met paddestoelen te vormen. 

.Bij het fluweelpootje en enkele andere 

soorten is het omgekeerde het geval. Juist door lagere tempe-

raturen wordt het mycelium tot het vormen van paddestoelen aan-

gezet. 

- dat er in deze strenge winter interessante vogelwaarnemingen in 

Groesbeek en omgeving zijn gedaan? Zo werden. in totaal 64 buizer-

 

• den in Groesbeek geteld, een geweldig hoog aantal. Ook bruine  

kiekendieven werden nogal eens gezien. Verder werd waargenomen 

hoe•srerwers merels tot vlak bij huizen aanvielen. 

Veel kleine vogels als kramsvogels, vinken en spreeuwen 

rijn  een tijdje hier weggeweest om vervolgens weer terug te keren. 

Een vogel, die zeer zelden is waargenomen in Nederland, is 

de grote trap. Deze vogel, die tot 1 meter hoog kan worden en 

tot 15 kilogram zwaar kan worden, komt normaal in Zuid- en Zuid-

Oost-Europa voor. Zijn voedsel bestaat daar uit graan en ander 

plantaardig materiaal, insecten, kikkers en andere kleinere die—

ren. Hij werd hier in de Flevopolders en in het Rijk van Nijmegen 

waargenomen. 

dat de Subwerkgreep Amphibie3n binnenkort weer zal gaan starten 

met het overzetten van amphibien? Het overzetten zal weer plaats—

vinden van het landgoed van de Volkshogeschool "Ons Erf" over de 

Oude Kleefsebaan naar de daar gelegen plas, de "Leemput". Dit 

project vond het vorig jaar plaats van 2 maart '78 t/m 18 april 

'78 e  Wanneer het dit jaar zal plaatsvinden, hangt van de duur 
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van deze winter af. Dit jaar zal al enigszins kunnen worden afge-

leid of de actie van het vorig jaar succes heeft gehad. 

— dat er een discussie gaande is over of het voederen van vogels 

nu wel nodig is? Van de ene kant beweert men, dat strenge winters 

als deze als eens vaker zijn voorgekomen, 

dat de vogels daar ook doorheen gekomen 

zijn en dus daardoor niet gevoerd hoeven 

te worden. De natuur moet zijn gang maar 

gaan. 

Vara de andere kant vindt men, dat 

de vogels wel degelijk geholpen moeten 

worden. Voor veel vogels is het voedsel

 

onbereikbaar geworden en er gaan er veel 

dood. Vooral watervogels als eenden en 

reigers hebben bet moeilijk, doordat de 

vaak dikke ijslaag huil verhinderd voedsél uit het water op te ne—

 

men. 

Ons inziens is het zeker niet-verkeerd om vogels te voederen. 

I3et helpt de dieren. en brengt  on:  weer wat dichter bij de natuur. 

Wel is het aan te bevelen niet zolang met voederen door te gaan 

dus als het voorjaar begint op to houden. Anders worden de vogels 

t afhankelijk van de mensen. 

dat de g.ralwesz in de winter zijn bruiloft viert? 

U heeft vast in de herfst wel eens galappels op eikebladeren gezien. 

In elke galappel zit meestal wel een galwesp en men zou veronder-

stellen, dat die galwesp daar wel veilig. tot het voorjaar in zou 

blijven zitten. Dit is echter niet zo, 

In de winter als er maar weinig insecten -voorkomen, komt de 

galwesp naar buiten, naart en legt - zijn eitjes in eikeknoppen. Uit 

het ei ontstaat een larve en vervolgens een pop en dan zijn we weer 

in de herfst. De gal ontstaat doordat bij het leggen stoffen in het 

weefsel komen, waardoor daar een gal door de boom gevormd wordt. 

Overigens, er zijn niet alleen gal wespen, maar ook galmuggen. 

Vele van de galappels bevatten looistof, vandaar dat ze gebruikt 

werden bij het maken van zoolleer en inkt. 
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ILIEU —pol,rgsz; LIEU 

In deze nieuwe rubriek willen wij verslag doen van alle belang-
rijke zaken op milieu-gebied, die spelen in de Groesbeekse 
gemeente politiek. Hier komt m.a.w. op papier te staan wat 
we al jaren lang doen; enwel het kritisch volgen van het 
college, de raad, de politieke partijen en zelfs de gemeente 
diensten wat betreft hun milieu beleid en hun daden, die ge-
vdlgen hebben voor het milieu. 

r 4% ,,$)4'IJA 
ITota van aanbiedin• van de begroting 1979 

We willen deze rubriek openen met een belangrijke politieke 
daad, nl. de bespreking van de begroting van 1979. Allereerst 
hulde aan het college: deze nota is gedrukt op kringlooppapier. 
baarnaast lezen we in de nota, dat het college het gebruik van 
kringlooppapier gaat stimuleren. 
Het college stelt de raad voor om een proef periode van 6 maan-
den met een glascontainer te starten.-Deze zou in de buurt van 
de supermarkt de VIVO komen te staan. De gemeente wil verder in 
samenwerking met de WMG een voorlichtingscampagne opzetten; de 
eerste gesprekken hierover zijn al gevoerd. 

Vragen vanuit de commissies voor onderzoek v.d. begroting 1979  
Een aantal vragen betrof de stortplaats de Dukenborg. Uit de 

-antwoorden van het college blijkt, dat het vuil dat daar gestort 
Wordt:alleen afkomstig is uit Groesbeek. Vuil uit andere gemeenten 
mag. hier niet gestort worden. Verder geeft het college de verze-
kering, dat verontreinigende en gevaarlijke stoffen niet gestort 
worden. B & W zeggen verder dat de stortplaats over enkele jaren 
vol is. In de toekomst zal de vuilverwerking regionaal plaats 
moeten vinden. Dit staat in de "Afvalstoffenwet" (deze is door 
de Tweede Kamer aangenomen maar nog niet in werking). Het provin-
ciaal bestuur heeft Gelderland hiervoor al ingedeeld in samen-
werkingsverbanden. Groesbeek valt daar o.a. in het voormalige 
stadsgewest Nijmegen. Deze heeft de Weurtse Polder aangewezen als 
regionale stortplaats en wil een onderzoek instellen naar de.moge-
lijkheden tot.hergebruik van afvalstoffen. 
Aangezien een en ander nog wel jaren gaat duren, acht het gemeente 
bestuur het nodig om te onderzoeken of de huidige stortplaats vol-
doende capaciteit heeft om die jaren te overbruggen en of er maat-
regelen nodig zijn om het afval op een andere manier kwijt te 
raken. Als de huidige stortplaats de Dukenborg vol is, treedt een 
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beplantingsplan in werking. 
De afdeling Milieuhygiëne van de WMG zal verdere informatie hier 
over gaan inwinnen. 
- Het college antwoordtverder dat er in samenspraak met het rekrea-
tieschap een plan is opgesteld voor fietspaden o.a. in Groesbeek. 
- Om het gasverbruik bij openluchtzwembaden te beperken, is het 
misschien mogelijk om een isolatie boven deze bassins aan te 
brengen. Het college is bereid om te onderzoeken of er mogelijk-
heden zijn om het energieverbruik o.a. met deze middelen terug te 
dringen. 

Raadsvereeedering var 5 febr.79  
In deze raadsvergadering maakten raadsleden o.a. opmerkingen 

over het milieubeleid in het komend jaar. 
Het CDA merkte op, dat het afdrukken van de begrotingsnota pp 
kringlooppapier alleen nog geen echt milieubeleid vormde. De hoop 
werd uitgesproken dat  hat  college hier werk van gaat maken. 
Zowel de CDi, PPR, de heer van Elst, als de PvdA drongen bij het 
college aan op intensivering van de voorlichting over het 
Een goede samenwerking met de WMG vonden allen hierbij erg be-
langrijk.-De PPR hierover: 
"Voorlichting door de Gemeente be-
vordert de kringloop v.tn gedachten 
Een richtingsverkeer wordt voorko-
men. De kreativiteit van de bestuur-
den en ce bestuurders wordt daaraoor 
gevoed...." En verder: "Kringloop van 
grondstoffen geeft wat meer zeker-
heid, dat er voor onze kindskinderen 
ook nog wat over blijft; Als maatre-
gelen stelde de PPR voor:- subsidie 
voor een garantie-prijs van oud papier,- subsidie voor glascontai-
ners,- meer publicaties ever rekonstruktie en aankondigingen van 
bestemmingsplannen, c.a. in het Groesbeeks weekblad. 
De heer van Elst stelde het college voor om een soort milieu-
oommissie op te richten, waarin ook de WMG vertegenwoordigd moest 
worden. Verder vroeg hij zich af, of de genomen verkeersmaatrege-
len wel voldoende zijn oel het dorp te ontlasten. Meer aanpassingen 
in de dorpskern konden nog wenselijk zijn. Ook de PPR sprak over 
de verkeersveiligheid en wees o.a. op de onveilige toestand, dat 
afslaand verkeer de voetgangers gewoon onder de voeten rijdt. De 



verkeerslichten zouden hieraan aangepast moeten worden. 
Het voorstél van B P,c W om een glascontainer te plaatsen werd door 
de raad enthousiast overgenomen. 
In een nota vroeg de PPR verder om meer aandacht te gaan besteden 
aan het openbare vervoer met speciale bestemmingen in Nijmegen, • 
zoals ziekenhuizen, universiteit en station. Deze zouden met een 
betere dienstregeling beter bereikbaar moeten zijn. Het gemeente 
bestuur zou hierover met dé Zuid-Ooster moeten praten. Een ander 
punt'Van zorg was voor de PPR de LPG-tankstations in de nabijheid 
van woonbebouwing. Het gemeente bestuur zou de hinderwetvergunning 
behandeling hiervoor eens opnieuw moeten bekijken. 

Raadsvergadering op 8 febr.79  
Op de vragen van de raadsleden op 5 febr. gaf het eollege de 

volgende antwoorden. 
- De. NS is erg moeilijk ta vinden om extra spoorwe€ overgangen aan 
te leggen. Daarom o.a. wil B & W niet graag gaan praten over een 
extra spoorwegovergang voor fietsere ter hoogte van de Spoorlaan-
Industrieweg. 
-.De gemeente heeft volle aandacht voor het milieu. Speciaal voor 
problemen zoals de intensieve veehouderij en het verkeer. Groeteek 
is echter geen probleem gebied. Verder sprak het college lof over 
de WMG, die al veel doet aan voorlichting en edukatie, o.a. met 

kinder  en volwassen milieukureussen. Verdere uitbreiding 
van de voorlichting vond het college niet nodig. 
- Als de proef met de glascontainer afgelopen is, zal het college 
opnieuw overwegen om meer containers te plaatsen. 
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VERSLAG VAN D7 VERGADERIijG VAN 7 DECEMBER 1.978  

AAYWEZIG: Jos Selten, Hans de Jong, Jo de Valk, Hennie Brinkhof, Elly 
Loeffen, Harrie Mortiaux, Martin v.d. Bos, Gerard MUskens, 
Erik v. Haaren, Johan Thissen, Hans Meyers (belangstellende), 
Piet v. Iersel (nieuw lid), Sjef Reighelt. 

AFWEZIG met kenilisgeving: Paul - Pieter Thissen, Wim Lebbink, Peter 
Groenen, Jacobien van Haaren, Marianne Reighelt en Arno 
Arents. 

De voorzitter opent de vergadering en verontschuldigt zich voor de 
late bezorging van de notulen van de vorige en de agenda van deze 
vergadering. 

1. Notulen vorige vergadering: 
Vorige vergadering was besloten: een dringend beroep op de leden te 
doen, deze vergadering ( 7 december) allemaal aanwezig te zijn, om tot 
ontplooiing van aktiviteiten te komen. In de notulen is deze alarm-
oproep niet al te duidelijk naar voren gekomen. Daarom is nu tot een 
bestuursvergadering besloten en wel op dinsdag 19 dec. a.s. . In deze 
vergadering vordt een brief opgesteld aan alle leden; dit ter aktivering 
van de leden of hen de rogelijkheid te geven tot mededeling van hen 
standpunt in hoeverre men in aktiviteiten wil of kan meewerken. 

• 2. Ingekomen post: 
- Inlichtingen over de rijshoutmarkt. Voor ons niet van belang. De ge-

 

meente heeft reeds deze bomen geknot. 
- Vergadering Goldelese Milieufederatie d.d. 14 dec. (zie punt 3). 
- Enquete G.M.F. deze wordt door Jo en Johan ingevuld. 
Uitgaande post: 
- Brief naar 13 en W betreffende de huisvesting van de werkgroep. 

3. Vergadering G.N.P. 14 dec. 1978. 
Er ontstond . een diskUssie over het doel van de G.M.F., daarom waar-
schijnlijk ook die enquete. In het milieujournaal no 6 wordt ook dieper 
hier op ingegaan. Jo en Johan gaan naar de vergadering op 14 dec. a.s.. 

4. Subsidiëring via Rijksbijdrage-regeling. 
De subsidieregeling wor(.t met ingang van 1979 aan de gemeente overge-
laten. De gemeente moet zelf een vierjaren-plan maken. Dit agendapunt 
wordt naar de bestuursvergadering verwezen. 

5. VerVallen: zie punt 1. 
Verschoven naar de volgende vergadering. 

6. Rondvraag: 
- Raadsbesluiten: Johan informeert :log bij de gemeente of wij de raads-

 

besluiten e.d. kunnen krijgen. 
- Statuten: Deze worden in 1979 afgewikkeld. 
- Hennie wil de volgende vergadering de beslissing hebben i.v.m. de 

financiële bijdrage voor de aktiegroep Vredesinitiatieven (zie bijlage 
asart Pleidooi.). 

- Jos stelt wederom dat de vergadering te lang duren en niet konkreet 
zijn. Liever beperken tot ongeveer een uur. Dit overeenkomstig een 
eerder genomen besluit. 
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Harrie over de aktie Kringlooppapier: Er zijn enkele brieven naar de 
gemeente verstuurd, er is nooit antwoord gekomen, helaas. Eventueel 
via Jan Norp. Of het CDL (zie hiervoor het interview-met het CDA). 

- Inge vraagt reer of,de veggadering niet wat later kan -beginnen. In het 
vervorg. em 20.Q0)aur. 

- MeldingsgebiedenLJohan neemtkontakt.op met Jan Norp i.v.m. de des-
betreffende. landsschapswaardering. 

- Martin i;V.M. de glascontainer:. aanvulrling op de notulen van de vorige 
vergadering, er is hierover nog geen besluit gevallen, maar 'het is nog 
een advies van D en W aan de raad. Er is een gesprek geweest met de h.h. 
v.Campen en. v.d.'Weyden van de gemeente, waarbij geadviseerd werd drie 
contaAffers•te.plaatsen. Indien . in januaril nog geen antwoord is gekomen 
wore'et er opniew:r kontakt opgenomen met de desbetreffende heren. 

VERSLAG 7AN DE .VEIT,ADERING 7AN_17_JANUARI 1979  

Aanwezig' W.Lebbink, J.de Valk,dA.Arents, H.Mortiaux,.M.v.d.Bos, 
H.Brinkhof', I.Reitsma, E.Leoffen,- J.Selten, S.Reichgelt, J.Norp, 
J.Thideen . J.van'Haaren, als .  afgevaardigde van de G.M.F. C.Vanderpoei. 
Afwezig met kennisgeving: A.Bakker, E. van Haaren, H.de Graaf, H.de 
Jong, M.Alink, M.Reichgelt, P.van.Iersel.. 

1. Opening. en_ agenda.' 
2. Notulen vorige vergadering. • 3. Ingekomenstukken:avan de• gemeenteGrbeebeek brief i.v.m vergader—

 

_ . e . ruimte, en 'c,rief plaatsing glascontainer. 
D., Statuten gijn,definitdefgberug van de notaris& 
Bt,iwijenian inschrijving in het register van de Kamer van Koophandel. 

4. Werkgroep Vredesinitiatieven: 
Deze-werkgrocp had finaneigle'hulp geraagd. H.Brinkhof, die in deze 
werkgroep. actief is, had een verslag gemaakt van de aktiviteiten en 
ideeghvan deze werkgroep& Tit  de daarop volgende discussie bleek 
dat de WMG gaelfggeen geldelijke bijdrage zal leveren, maar ieder 
lid zelf.de werkgroep. al. dan niet kan.steunen. 

5. Contributie mileujournaalï 
Het blijft minimaal f10,-. Volgend jaarverhoging. De meeste abonnee's 
betalene nu al moer; 

0. Reinigingsactie.Zuiveringsáchap: 
Het wordt georganiseerd door: de boerenorganisaties; het landbouw-

 

schap en het recreatiescnan..De coërdinatie is in handen van 'het 
Zuiveringsschap, contakt. persoon is dei  heer Aaldeus. 
Er zijn mensen nodig om dit alles te realiseren, er wordt ook met 
scholen gewerkt. De manier waarop is nog niet geheel duidelijk. 
Er wordt met de diverse instanties contact opgenomen, zodat we 
duidelijk komen te weten wat er van ons verwacht wordt. 

7. Redaktie Milieujournaal: 
Het interview me -t de peldtieke partij "De Gewone Man" is zonder 
afzegging hunnerzijds doorgegaan.: Er is niemand van hun gekomen. 
Schriftelijk wordt hun nogmaals gevraagd om een interview. 
Milieuhygigne: 
Wasserij de Meeuw:.in de buurt van deze wasserij wordt een zoete 
lucht waargenemen. De aktieve leden worden verzocht hier nu en dan 
eens te gaan ruiken. Melden bij afd.Milieuhygigne. 
Het tankstation Fine aam de Xieurdeweg treft de laatste voorberei-
dingen  GM  een. LPG-tank te plaatsen. B rz W hebben hiervoor een hinder-
wetvergunning afgegeven. De Inspekteur van de Volksgezondheid belast 
met het toezicht op het- fflilieu heeft bij de Kroon hior tegen een 
beroep aangetekend. Dit :,.adat er op te korte afstand huizen staan. 
De gemeente G celbeek gaat het gebruik van kringlooppapier stimuleren. 
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9. Het bestemmingplan Middengebied: 
De plannen liggen bij de Gemeente ter inzage. Voor de eigen be-
volking is bebouwing vEll het middengebied noodzakelijk. 
J. Norp stuurt een schrijven naar de gemeente, waarin staat dat 
we. het plan bestudeerd hebben en waarin onze bezwaren kenbaar 
gemaakt worden, o.a. wat de randweg betreft. 

10. Activiteiten 1979: 
Da meeste aktieve leder hebben hun aktiviteiten van komende tijd 
vermeld. Benaderd worden nog: H.Daamen en W.Gosselink door J.Thissen. 
ithLebbink benadert P.Meilink. 
Hopenlijk wordt nu aan alle afdelingen wat extra mankracht toegevoegd. 

11. Rondvraag: 
A.Arents vraagt om geld voor het plakboek met krnatenknipsels. Hij 
kan terecht bij M.Reichgelt. H:Mortiaux betreurt het dat er nog 
pas 6 enquetes uit het milieujournaal zijn binnen gekomen. De leden 
worden gevraagd deze enquete in te vullen. Trouwens er worden nog 
steeds redaktieleden gezocht. 
Harrie is weer volledig beschikbaar voor onze werkgroep. 
De afgevaardigde van de G.M.F. C.Vanderpoel wil eigehlijk bezwaar • 
maken tegen de bebouwing van het middengebied. Hij vraagt zich af 
of de woningnood echt zo groot is. Hij wil op de laatste plaats 
de bevolking in de wielen. rijden./J.Norp zegt, dat de gemeente 
positief reageert op het plaatsen van een glascontainer, het wordt 
echter. als subsidie gezien. Dit moet nagegaan worden, want we kunnen 
geen finacieël risico lopen. J.Thissen schrijft een brief naar de 
Gemeente. 
S.Reichgelt heeft mensen bezig gezien met metingen i.v.m. de ruil—
verkaveling. Er moet echter nog een plan opgesteld worden en een 
commissie hieryoor is nog niet vastgesteld. 
Er 'is een stencilmachine in aanschaf voor ongeveer f1.000. Sjef 
stuurt weer een brief naar de gemeente als antwoord op hun vaag 
schrijven, dit alles i.v.m. de ruimte in de vroegere BLO-school, 
waarom wij zo verlegen zitten. 
J.Thissen vraagt bij de gemeente aan, ons maandelijks de raadabe-
sluitén en de agenda van de raadsvergaderingen te sturen; dit kost 
ons fE.35 per jaar. 
De volgende vergadering is woensdag 21 febr. aos, enwel om 
20.00 uur, locaal 13 Huishoudschool Nijverheidsweg 2. 
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WERKGROEP MILIEUBEHEER GROESBEEK 
sekretariaat : lievensweg 80, groesbeek. tel. 08891- 3175 

aan 
De raad der Gemeente Groesbeek-

 

betreft ontwerp-bestemmingsplan 

afdeling 
Middengebied le fase 

car€  adres : 

greesbeek, 15 februari 1979 

De Werkgroep Milieubeheer Groesbeek dient bij deze bezwaar in tegen het op 
17 januari ter inzage gelegde ontwerp van het Bestemmingsplan Middengebied 
van de gemeente Groesbeek, en wel voor zover het betreft de hoofdwegenstruk—
tuur gelegen ten noordoosten van de aansluiting van. de Hobbemaweg,  fader  op 
de  heart  aangegeven als Nieuwe Drulseweg. De redenen zijn: 

Dit gedeelte van de hoofdwegenstruktuur heeft een tracé dat de aanleg 
van de randweg als "logische" voortzetting tot gevolg heeft. 
Aanvaarden van dit gedeelte maakt het voor de Raad en de bevolking niet 
langer mogelijk zich te verzetten tegen de verwezenlijking van de Randweg. 
Zolang de Raad het tracé van een eventuele randweg nog niet heeft vast-
gesteld en nog geen besluit heeft genomen over het al dan niet aanleggen 
van de randweg, dient ze zich te onthouden van besluiten, die (zonder 
daartoe uitdrukkelijk (mede) bedoeld te zijn) de mogelijkheid van het in 
vrijheid beslissen over andere zaken beperken. 
Punt f van de Uitgangspunten en Doelstellingen voor de planopzet (blz. 16 
van de Toelichting) suggereert dat "een mogelijk aan te leggen oostelijke 
randweg" zijn nut moet ontlenen onder meer aan de ontsluiting van het 
Middengebied en dat daarom de hoofdwegenstruktuur op het tracé van de ramde 
weg moet aansluiten. 
Voor'een goede afwikkeling van het verkeer zonder randweg zou het tracé ter 
hoogte van de aansluiting van de Hobbemaweg omgebogen moeten worden in de 
richting van de Kloosterstraat/Spoorlaan en daarbij gebruik gaan maken van 
het in het globale plan voor De Drul opgenomen tracé van de randweg con-
form het Strnktuurplan 1970. Daarbij zouden ook het wegprofiel en de bocht-
stralen zodanig moeten worden aangepast dat het karakter van de weg in 
overeenstemming blijft met de overige wegen in of nabij de bebouwde kom 
van Groesbeek-dorp. Anders ontstaat op de Nieuwe Drulseweg een rijetijl, 
die zich niet verdraagt met de verkeerssituatie op de overige wegen. 

Aan het hozwaar van de Werkgroep Milieubeheer Groesbeek kan tegemoet gekomen 
worden door het tracé van de Nieuwe Drulseweg tussen Hobbemaweg en Klooster-
straat buiten het plan te laten. Meent de Raad dit gedeelte nodig te hebben 
voor de afwikkeling van het verkeer van de Lievensweg/van de Veldeweg en Hob-
bemaweg, dan zou het tracé op bovengeschetste wijze aangepast moeten worden. 
Vaststellen van het in het ontwerp opgenomen tracé zal voor de Werkgroep 
Milieubeheer Greesbeek aanleiding zijn zich ernstig te beraden of bij Gedepu-
teerde Staten opnieuw bezwaar moet worden ingediend. Dit zou een onnodig 
grote verantwoordelijkheid op de schouders van onze werkgroep leggen, gezien 
de belangen die de Groesbeekee samenleving heeft bij het spoedig op gang komen 
van de woningbouw in het Middengebied. 
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Over de noodzaak van de woningbouw.het volgende: 
Anders dan onze collega's van de Stichting Werkgroep Milieubeheer te Nijmegen 
en de Gelders Milieufederatie zijn we wel overtuigd van de noodzaak van wo-
ningbouw in het Middengebied. Hoewel ook wij zeker de grote landschappelijke en 
geomorfologische waarden van het huidige Middengebied onderkennen en ook van 
mening zijn dat in feite nergens in Groesbeek een uitbreiding van de dorps-

kernen kan plaatsvinden zonder schade aan natuur en landschap, vinden wij dat 
de ontwerpers van het bestemmingsplan deze waarden hebben ontzien en verwerkt 
in het nieuwe woongebied op een wijze dat de schade (ook voor het omliggende 
landschap) beperkt blijft. Do schade, die desondanks optreedt, weegt op tegen 
de schade, die anders voor de Groesbeekee samenleving zou ontstaan indien te 
grote aantallen inwoners, die hun maatschappelijke binding hier hebben, slechte 
buiten deze gemeente woonruimte kunnen krijgen. Ze zijn dan meestal aangewezen 
op grotere nieuwbouwwijken van Nijmegen, Wijchen of Beunungen/Ewijk. Deze 
gedwongen verhuizing kan schade in de persoonlijke leefsfeer opleveren. Voor 
hen, die door hun financiële omstandigheden zijn aangewezen op de gesubsidi-
eerde woningen, is het nog maar de vraag of men "aan de bak" komt, omdat die 
gemeenten zelf ook genoeg liefhebbers voor deze veningen hebben. 
De Werkgroep is van mening dat de afweging van de belangen van de volkshuis-
vesting in dit geval opwegen tegen die van landschap en natuur. 
Goede toepassing van de Vestigingsregeling zal ervoor zorgdragen dat de wo-
ningbouw ook werkelijk ten goede komt aan degenen, die met recht aanspraak 
kunnen maken op huisvesting binnen de gemeente Groesbeek. Bij de beoordeling 
van.de nadere uitwerking van de verschillende plandelen zal ook het effekt van 
de Vestigingsregeling worden betrokken. Thans ontbreken daartoe nog de gegevens. 

Wij betreuren het dat de Werkgroep niet in een eerder stadium in de gelegen-
held is gesteld zijn inbreng te leveren bij de beoordeling van de plannen voor 
het Middengebied. Als partner in het vooroverleg zou de Werkgroep bij vele . 
plannen ingeschakeld kunnen worden. Hopelijk zijn de vele waarderende woorden, 
die in de begrotingsvergaderingen aan het adres van de Werkgroep werden ge-
richt, voor Burgemeester en Wethouders aanleiding om bij onder meer de nadere 
uitwerking van de deelgebieden de Werkgroep in een vroeg stadium in de gelegen-
held te stellen kennis te nemen van de in ontwikkeling zijnde plannen en daar-
over haar mening kenbaar te maken. 
Nu zijn wij genoodzaakt van deze gelegenheid gebruik te maken om een aantal 
opmerkingen te plaatsen. 

Dij het definitief bepalen van de omvang van de percelen rondom de bestaande,. 
te handhaven woningen zal met de wensen van de bewoners rekening ge'reuden 
moeten worden. De specifieke kennis en wensen van do bewoners dragen bij tot 
het handhaven van de oude struktuur in de nieuwe woonwijk op een wijze, • 
waardoor de zo moeilijk te omschrijven leefbaarheid voor zowel de bewoners 
van de bestaande woningen  ale  die van de nieuwbouw gewaarborgd wordt. 
De omvang en inrichting van de groene bufferzones tussen Herwendaal/de Drul 
en het Middengebied moeten zodanig zijn dat deze voor beide een uitloop-
funktie vervullen. Het kontrast tussen stedelijk gebied en landschap moet 
hier voelbaar zijn. Als men hier "buiten" kan zijn, pakt men niét zo gauw 
de auto naar de Bruuk of andere natuurreservaten. 

Ervaringen met andere nieuwbouwwijken zijn de oorzaak dat wij u dringend wil-
len verzoeken reeds in een eerste stadium de aanwezige houtopetanden te gaan 
verzorgen. Onnodige verwaarlozing wordt dan voorkarnen. Ook het nogal ingrij-
pend terugsnoeien van hagen op het moment, dat ze in cie woonomgeving hun 
waarde gaan bewijzen, kan dan worden v6orkomen. Onverzorgde houtopstang0 
sneuvelen gemakkelijker door achteloosheid. Wanneer bij het begin van de 
bouwaktiviteiten de houtopstanden zijn verzorgd dan kunnen de vogels ook 
beter overblijven en behoudt de nieuwe woonwijk meer van de oorspronkelijke 
vogels en dergelijke. 
Zo komt een houtwal ten zuiden van de Drulseweg langs de afwateringssloot 
nn  al een paar jaar in aanmerking vcor een opknapbeurt. Ingrijpend snoei-
werk kan hier nu nog plaatsvinden, Tegen de tijd dat de brewaktivit'eiten 
beginnen is dan al veel weer aangegroeid op een wijze die ook op langere 
termijn het handhaven van de houtwal emardevol last,zijn. 
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Nieuwe aanplant dient direkt al beschermd. te worden door een een-
voudige afrastering om betreding van de plantstroken en vernieling 
te voorkomen. Schade wordt daardoor zeer beperkt zodat de kosten 
van de afrastering bespaard kunnen worden op die van de herplant. 
Het geheel komt dan ook sneller tot wasdom en de waardering van.de 
bewoners voor en daarmee het ontzien van de plantsoenen wint daar-
mee. 

In de overtuiging dat de Raad en het College van een en ander goede 
nota zullen nemen en bun besluitvorming mede hierop zullen afstem-
men, tekenen wij met vriendelijke groet, 

De Werkgroep Milieubeheer Groesbeek. 

BESTEMMINGSPLAN MIDDENGEBIED GEMEENTE GROESBEEK 
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1 = Nieuwe Drulseweg 
2 = Tracé Randweg in voorbereiding 
3 . Oud Tracé Randweg (Struktuurplan 1970) 
4 = Hoge Horst 
A-B = gedeelte van Nieuwe Drulseweg (S₹ruktuurweg) 

waartegen door Werkgroep bezwaar is gemaakt. 
A-C = voorgestelde wijzigiing 
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INTERVIEW MET DE PARTIJ VOOR DE  
GEWONE MAN, 

De redaktie heeft de volgende brief aan de Partij voor de Gewone Man 

gestuurd 

De Partij voor de Gewone Man, 
p.a. Krekelstraat 23, 
Groesbeek. 

Geacht Partij-bestuur, Groesbeek,24-1-1979. 

Met Uw Voorzitter, de heer J. de Man, hebben wij een afspraak gemaakt 

voor een interview en wel op 21 december 1978 om 20.00 uur. Daar 
er op de 21 dec. om 20.15 uur nog niemand van uw partij op het afge-

sproken adres aanwezig was, heeft een redaktielid van het Groesbeeks 

milieujournaal telefonisch kontakt opgenomen met de heer J. de Man. 

In dit telefoongesprek gaf de heer J. de Man op een zeer onsympathie-
ke manier te kennen, geen interesse te hebben in een interview. 

De redaktie heeft deze hele gang van zaken voorgelegd aan 

vergadering van de Werkgroep Milieubeheer Groesbeek. Er is toen be-

sloten om aan de Partij voor de Gewone Man nogmaals om een interview 

voor het Groesbeeks Milieujournaal te vragen. Dit doen wij dan ook 

bij deze. Voor verdere kontakten kunt U terecht bij het secretariaat 

van de WMG. 

Mocht er van Uw kant geen reaktie komen, dan zullen wij van 

het een en ander melding maken in het Groesbeeks Milieujournaal en 

de zaak dan als afgedaan beschouwen. 

Namens de redaktie 

Jo de Valk Harrie Mortiaux 

Er is op deze brief geen reaktie van de Partij voor de Gewone Man 

gekomen. De redaktie heeft gemeend, dat het publiceren van deze 
brief voor zich spreekt en beschouwt hiermede de zaak als afgedaan. 
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EXTRA BIJLAGE  

WMG INTERVIEWT  GVP! 

DE DERDE PARTIJ, DIE VOOR EEN INTERVIEW MET DE W.M.G. WERD UITGENODIGD, 

WAS DE G.V.P. (GROESBEEKSE VOLKSPARTIJ). DIT INTERVIEW VOND PLAATS OP 

24 JANUARI J.L. ALS AFGEVAARDIGDEN VAN DE G.V.P. WAREN AANWEZIG: 

DE HEREN G.NILLESSEN EN S.THIJSSEN (VERHINDERD WAS DE HEER M. VERSTEGEN) 

VAN DE W.M.G. WAREN AANWEZIG: JO DE VALK, HARRY MORTIALX EN HENNY' DRINK-

HOF. 

(DE REDACTIE ONTHOUDT ZICH VAN ELK COMMENTAAR EN LAAT DE VERSLAGGEVING 

VOOR ZICH SPREKEN). 

1.IN UW PROGRAMMA STAAT ONDER MILIEUS .AANTASTING VAN HET NATUURLIJK MILIEU 

ZOVEEL MOGELIJK VOORKOMEN. IN FEITE IS DIT EEN VORM VAN NATUURBEHEER. 

HOE HAD DE G.V.P. GEDACHT DIT TE REALISEREN? ZIJN ER AL CONCRETE PLANNEN? 

Er zi jn hiervoor nog geen concrete plannen voorhanden.,Als er zich 

plannen aandienen, die hun ruimteli jke weergave vinden, dan proberen we 

tot een soort afweging  te komen, waarbi j  het milieu een belangri jke rol 

vervult. Als je spreekt over "aantasting  van het natuurli jk milieu 

voorkomen", dan denk ik, dat je daarbij probeert zoveel mogelijk dit. 

ruimtelijke aspekt in te passen in het reeds voorhanden zijnde milieu* 

Als je ki jkt naar het Bestemmingsplan Middengebied, dan vind ik, dat de 
planologen in dit opzicht een behoorlijke oplossing hebben gevonden. 
Waterlopen hebben ze mee laten spelen; bestaand groen zoveel mogelijk 
laten staan; heuvels laten meespelen,  etc.  Ze hebben hun plan zoveel 
mogelijk geIntegreerd in het bestaande milieu* 

IDUS DIT IS MEER GERICHT OP RUIMTELIJKE ORDENING DAN OP NATUURBEHEER? 

Wat verstaan jullie onder natuurbeheer? 

NATUURBEHEER HOUDT ZICH RECHTSTI?,EEKS BEZIG MET HET BEHEER VAN DE NATUUR, 
DUS NIET ZOZEER MET KUNSTMATIG AANGELEGDE STUKJES GROEN, MAAR MEER MET 
DijV, DE GROESBEEKSE BOSSEN, DE BRUUK,  ETC. 

T.a.v. de Groesbeekse bossen vraag'ik mij af, in hoeverre een politieke 
partij enige invloed heeft op het beheer van Staatsbosbeheer. Ik denk 

.dat dat erg gering is. Wanneer je gaat spreken over bepaalde natuurge-
bieden, waarop de gemeente invloed heeft en die waardevol zijn, dan 
denk ik, dat het de plicht is van welke Raad dan ook, dat je prebeert 
die natuurgebieden te behouden. 



Wij zijn daar in ieder geval erg voor. 
Gisteravond is er een commiosievergadering geweest en is er in het kader 
van de begroting gesproken over de Vuilstortplaats bij de Brtuk.'Door 

mij is toen het volgende opgemerkt: Nou College, wat doen jnllie.als 
dat geval dicht zit; welke bestemming krijgt dat, pas je dat in het 
daargelegen natuurgebied in; wat gaan jullie doen met het probleem huis—

 

vuil. Doet zich dus concreet zo'n situatie voor, dan spelen we daar or in. 

2 .WE LEZEN: "OOK HET PROBLEEM VAN ONZE AFVALVERWERKING VRAAGT IN REGIONAAL 
VERBAND OM EEN SPOEDIGE OPLOSSING, WAARBIJ HET ER VOORAL OMGAAT OF EEN 
GECONTROLEERDE VUILSTORT IN DE WEURTSE POLDER AANVAARDBAAR IS". HOE DENKT 
DE C.V.P. DIT, IN LE GEMEENTERAAD, IN REGIONAAL VERBAND AAN TE PAKKEN? 

Wij zijn tegen een vuilstort, zoals die bijvoorbeeld hier in Groesbeek 
plaatsvindt. Ook het Provinciaal-beleid staat dit niet meer toe. Dit 
betekent gewoon, dat er naar alternatieven gezocht moet worden. Waar 
nogal wat over gesproken wordt is het systeem van het gecontroleerd 
storten, dit speelt 00a. in de Weurtse polder. Daar heeft men zich zo'n 
regionale vuilstortplaats gedacht. Meet je echter niet naar een andere 

methode van vuilverwerking toe? In hoeverre is composteren, zoals 'hij 
de VAN in Wijster gebeurt, interessant? Of moet je in het Nijmeegse 
denken aan verbrandingsovens? 
Voor ons gevoel is dit een afwegingsproces. Wat blijft staan is, dat 
er een zinnige discussie moet plaats vinden, waarin naar oplossingen 
wordt gezocht, door .dit gezamelijk aan te pakken. 

De, methode moet enerzijds milieuverantwoord 
en anderzijds betaalbaar zijn. 

1  HEBBEN JULLIE ZELF OOK EEN BEPAALDE VOORKEUR? 

Er zijn dus 3 manieren om vuil te verwerken. 
4erbrandingeovens zijn erg kostbaar, maar van de andere kant v%l_uit 
milieuoverwegingen zeer verantwoord. 

--VAN lijkt mij uit milieucogpunten de beste, alleen komeli er dan orgtmi-

 

satorisch een paar problemen, o.a. ,bet vervoer naar Wijster. Dat 
laatste kost geld. 
-Gecontroleerd storten is naar mijn gevoel de goedkoopste oplossing. 
Je hebt dan in mindere mate dat verveeroprobleem. Het punt is alleen, 

wordt•er werkelijk gecontroleerd gestort? De discussie is voor ons open. 
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3.WE LEZEN IN JULLIE PROGRAMMA: "IN SAMENWERKING MET NI LIEDWERKGROEP EN 
SCHOLEN, DOOR GOEDE VOORLICHTING DE INWONERS MILIEUBEWUSTER MAKEN." HOE 
DACHT DE G.V.P. DE SAMFXWERKING MET DE W.M.G. TE REALISEREN? JULLIE 
SPREKEN OVER EEN GOEDE VOORLICHTING OM DE INWONERS MILIEUBEWUSTER TE MAKEN. 
ZIJN DAAR AL PLANNEN OVER, HEEFT HET G.V.P. AL SCHOLEN BENADERD? 

4.1.•••••••••••• 

!HIER IN GROESBEEK IS HET NU TOCH AL OFFICIEEL EEN GECONTROLEERD STORT? 

Ja, ja, officieel 

In de coalitiebespreking is dit punt ook al aan de orde geweest. Het 
lijkt ons toe, dat je gewoon met een bestaande milieuwerkgroep aan tafel 
kunt gaan zitten. In het begin voer je dan een oriënterend gesprek, met 
natuurlijk respectering voor elkanders bevoegdheden en werkterreinen 
waarop je je bevindt. Maar je moet proberen tot een soort commissie te 
komen, waarin met name de milieuwerkgroep zit, omdat deze zich met deze 
zaak intensief bezig houdt.en ook over ervaringsgegevenS beschikt. 
Binnen deze commissie ga je dan in gezamelijk overleg zoeken naar eventuele 
concrete taakvelden, opdrachten,  etc. 
Ook de scholen willen we hierin betrekken, omdat je dan nl. direct 
contact hebt met een groot publiek en bovendien het voordeel, dat wanneer 
je in dit opzicht educatief te werk gaat met de jeugd, je de verwachting 
mag hebben, dat dit in een later stadiuM effect zal sorteren. Een voor-
beeld is cie boomplantdag. Door zelf een boom te planten en te beschermen, 
krijgt de jeugd een band met een stukje milieu-situatie. En dat is nu 
precies wat wij bedoelen. 
Bij ons is in elk geval de goede wil om tot een dergelijke milieu-commissie 
te kamen. 

WAT VOOR EEN SOORT COMMISSIE HEB JE DAN IN GEDACHTEN? 

De vorm waarin? Nou ik denk dat het een commissie moet zijn, waarbij je 
wel een aantal regels gaat opstellen, zodat men duidelijk west, wat de 
invloed en macht is van zo'n commissie. Zodanig kunnen er een aantal 
mensen samenwerken, die bepaalde adviezen t.a.v. milieu-zaken kunnen 
geven. Maar het moet geen te absolute commissie worden, die gebonden 
is aan bepaalde wettelijke regels.' 
In het begin zal zo'n commissie nog niet veel bevoegdheden krijgen. Zo'n 
commissie moet wel de zekerheid krijgen, dat er serieull geluisterd 
wordt naar hun adviezen. 



Dit is ook in. de collegebespreking aan de orde geweest. Zo'n college 

moet dan deze mensen ook serieus benaderen en bij eventuele afwijzingen 

van hun adviezen met duidelijke argumenten komen. 

'HOE DENKT DE G.V.P., DAT ZO'N SOORT COMMISSIE TOT STAND MOET I£JMEN? 

Het allersimpelste zou zijn, als er straks een college gevormd werdt 

en er is binnen dat college en binnen de partijen waaruit het college 

ontstaan is, de opvatting: Nou we voelen or wel wat voor I Dan gaat het 

vrij snel. Stel dat het college er niet voor zou voelen, dan bestaat er 

nog de mogelijkheid om.  vanuit de raad geluiden in die richting te laten 

horen. En lukt dat ook niet, dan is er nog de laatste mogelijkheid dat 

de milieugroep een plan indient bij de gemeente en daar krijg je dan 
wel of geen antwoord op. Nogmaals hij  one  is er de wil om tot een 

dergelijke commissie te komen. 

HOE ZIET DE G.V.P. CONCREET  DE VOORLICHTING OM DE MENSEN MILIEUBEWUSTER 
TE MAKEN? 

Ik denk, dat via de zojuist vermelde commissie, bij samenspel van 

gemeente en milieuwerkgroep, je een heleboel kunt doen. Je kun via 

de scholen proberen de kinderen een bepaalde houding bij te brengen, Van 

de andere kant is het goed om in kranten, zoals het Groesbeeks Weekblad 

en de Gelderlander, stukken te publiceren. Die zijn beet bereid om 

artikelen op te nemn, zoals bijvoorbeeld voor— en tegendelen van de 
vuilniszak, een ef andere spuitbus, autogebruik,  etc.  Ik denk toch dat 

er dan een groep mensen is, die dat gaan lezen en daar toch bewuster 

in hun gedrag mee rekening zullen houden. 

Dit zou via de commissie gereguleerd kunnen warden, maar desondanks zou 

de W.N.G. dat toch ook kunnen doen. Het lijkt mij best belangrijk, dat 

het zich bezig houden met het milieu uit de  hook  wordt gehaald, van wat 
veel mensen zien als een bepaalde elitaire hobby. Het moet echt duidelijk 

worden gemaakt, dat het iets is, wat iedereen betreft. Het is heel be-

langrijk om het milieu gewoon midden in de leefsituatie te plaatsen, 

om te laten zien dat het geen elitaire bezigheid is. Zo wordt er volgens 

mij in Groesbeek wel tegenaan gekeken. De benadering van bepaalde pro-

 

blematieken is erg belangrijk. Je kunt van een geringe ingreep in het 

natuurlijk-milieu, een hemelschrijnende sO,11e maken. Je kunt er ook de 

betrekkelijkheid van aantonen en zeggen, mensen het gaat wel om een. 

kleinigheid, maar veel kleinigheden maken wel  an  grootte. 



5.0NDER LANDBOUW: TENAANZIEN VAN AGRARISCHE BEDRIJVEN DIENT EEN SOEPELE 
TOEPASSING VAN DE HINDERWET PLAATS TE VINDEN. WAT WORDT BEDOELD MET EEN 
"SOEPELE" TOEPASSING; WAT ZIJN DE CRITERIA, WANNEER WEL, WANNEER NIET? 

.d1 

4UBIJ NIEUWE ONTWIKKELINGEN (WONINGEN, WEGEN) KOMEN TOT EEN GOEDE AFWEGING 
TUSSEN MILIEUBELANGEN ENERZIJDS EN OVERIGE BELANGEN ANDERZIJDS. PRIMA, 
MAAR HOE KOM JE TOT EEN GOEDE AFWEGING, M.A.W. WAT ZIJN DE CRITERIA, DIE 
JULLIE JE DAARBIJ HADDEN VOORGESTELD? 

Dit is natuurlijk vrij algemeen gesteld. Stel 
eens, dat de problematiek van de Randweg weer 
actueel wordt. Er is dan aan de ene kant het 
verkeerskundig aspect; moet dat ding er wel of 
niet komen.  an  de andere kant kun je vanuit 
de hoek van het milieu ook de zaak als volgt 
bekijken; die weg doorsnijdt een bepaald ge-
bied en dat levert een aantal argumenten° op. 
Zo kun je nog wel andere invalshoeken van.deze 
zaak krijgen. Er zal dan een afweging moeten komen 
niet moet komend 

of de Randweg er al of 

MAAR DAT IS DUS VAN CONCREET GEVAL TOT GEVAL AFHANKELIJK VAN HOE U DIE 
CRITERIA GAAT LEGGEN? 

Nou nee, het is bij ons heel duidelijk zo, dat we bij het schrijven, van 
het programma hebben gezegd: het milieu moet niet zo maar een kreet zijn, 
maar moet in feite bij dat bestuurlijk handelen een heel duidelijke rol 
spelen. Wij houden dus op voorhand toch heel duidelijk rekening met 
milieuaangelegenheden. 

'HOE ZWAAR LAAT U DAN DE FINANCIELE KANT VAN DE ZAAK MEEWEGEN? 

Wanneer op een gegeven moment het sparen vah een boom tot gevolg zou 
hebben dat je buitensporige kosten zou hebben, dan vind ik heel 
duidelijk, dat die boom weg moet. 

De Hinderwet kent zijn bepalingen en voorschriften. Waarom soepel? 
Als er b.v. in een overwegend agrarisch gebied, iemand in een boerderijtje 
komt wonen en die gaat dan bezwaar maken tegen de afstand tot de naast-
gelegen bcerderij. 
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Dan zeggén wij Nee, dan vinden we dat we die hinderwet niet zo formeel 
mogen toepassen. In dit geval wegen de agrarische belangen van de boer 
zwaarder dan die van de burger. 

MAAR BEDOEL JE MET HET SOEPELER TOEPASSEN VAN DE HINDERWET B.V. 00K 
DAT EEN BOER I.P.V. 300 nu 400 VARKENS MAG HOUDEN? 

Nee,dat vinden wij niet, dit is een geval van ontduiking van de Hinder-
wet. Hij krijgt die vergunning op basis van genoemde voorwaarden. Hij 
moet zich wel aan de regels van de Hinderwet houden, maar het moet niet 
zo zijn, dat zijn bestaansrecht aangetast wordt, in een geval zoals 
zojuist beschreven is. 

NET ZOALS LANDELIJK VINDT ER IN EN OM GROESBEEK SCHAALVERGROTING IN DE 
LANDBOUW PLAATS. HOE'DENKT DE G.V. P.OVER SCHAALVERGROTING IN DE LANDBOUW? 

Wij hebben dit niet in ons programma uitgewerkt en ik kan dan ook niet 
meer dan een persoonlijke mening geven. (Er volgde een discussie tussen 
de redactieleden en de Heer Nillessen hierover). 

6.ER IS VOLGENS U GROTE BEHOEFTE AAN INDUSTRIE MET VEEL ARBEIDSPLAATSEN. 
VOORWAARDE DIENT WEL TE ZIJN DAT HET ZGN. SCHONE INDUSTRIE IS! WELKE 
INDUSTRIEEN KOMEN HIERVOOR IN AANMERKING? 

Wat die arbeidsplaatsen betreft: in Groesbeek is er behoefte aan arbeids-
plaatsen, trouwens in de hele regio Nijmegen. Een mogelijkheid is: 
Industrievestiging. En dan met name industrieën, waarvan de bedrijfs-
voering niet het accent legt op machines, die bij wijze van spreken 
20 h 30 mensen vervangen, maar industregn waarvoor veel mensen nodig 
zijn. Die industriégn zijn er voldoende, 
dacht ik. Een voorbeeld: Het is bekend, 
dat het bedrijf van 
een houtbewerkende industrie, uit Groesbeek 
is weggegaan. Het was een relatief schoon 
bedrijf, met vrij veel arbeidsplaatsen. Aan 
bedrijven uit de chemische industrie of uit 
andere sterk vervuilende industrieën, denken 
wij zeker niet. Maar er zijn daarnaast toch industrieën zoals bedrijven 
in de•dienstensfeer, die niet vervuilend zijn. 
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Het aantrekken van nieuwe industrieën blijft moeilijk en wel op de 
eerste plaats, omdat de bedrijven zich niet graag vestigen in deze streek 
en op de tweede plaats, omdat we nogal wat eisen stellen aan die bedrijven. 
Je moet arbeidsplaatsen scheppen hier in het dorp en daar moet j'e reclame 
voor maken, b. v. bij grondverkopen en vestigingsmogelijkheden kan men 
zich positief opstellen. Je moet wel bij elk nieuw bedrijf de werkge-
legenheid en de eventuele schade voor milieu en mens afwegen. 

7.UIT JULLIE PROGRAMMA BLIJKT, DAT JULLIE VOORSTANDER VAN HET GEBRUIK VAN 
KRINGLOCPPAPIER ZIJN. GEBRUIKEN JULLIE ZELF OOK KRINGLOOPPAPIER VOOR 
INTERNE STUKKEN  ETC.? 

Dat hebben we tot op heden niet gebruikt. De reden hiervoor was het 
financiële aspect. Het gewone papier hadden we. We hebben eigenlijk 
alleen maar bij ons programma in ruime mate gebruik gemaakt van papier, 
verder bijna niet. Gezien de aard van onze partij gebruiken wij tot nu 
toe weinig rapier. Je kunt aan de andere kant heel principieel zijn en 
zeggen: je moet zelfs voor die paar brieven kringlooppapier gebruiken. 
Wij hebben in onze vergaderingen dat punt zo nog niet aan de orde gesteld. 
Maar ik denk en dat komt binnenkort, dat dit binnen onze partij verder 
helemaal geen probleem zal zijn. 

      
8.WE LEZEN: DE NAAM VAN GROESBEEK DIENT OPGEVIJZELD TE WORDEN, IN HET 
BIJZONDER ALS RECREATIEGEBIED BIJ UITSTEK. DE RECREATIEMOGELIJKHEDEN, OOK 
VOOR EIGEN INWONERS UITBREIDEN. AAN WELKE RECREATIEMOGELIJKHEDEN DENKT DE 
G.V.P. WAAR LIGGEN DE TEKORTEN? 
     
     Wat de kensen buiten Groesbeek betreft, die komen vooral voor het land-

schappelijk aspect, de bossen. Wat die bossen betreft, moet je door 
gesprekken met Staatsbosbeheer proberen, dit waar mogelijk te etimulerene 

MAAR IS HET NIET ZO, DAT ONZE BOSSEN EIGENLIJK AL OVERBELAST ZIJN? 

Staatsbosbeheer zit natuvrlijk met problemen van achtergelaten rommel 
etc.  De andere kant is dat mensen het bos leren waarderen en er een 
bepaalde ontspanning en rust vinden. 

[

VOOR GEBIEDEN ALS DE HATERTSE VENNEN EN DE BREUK ZOUDEN DROMMEN MENSEN 
ECHTER WEL EENS FUNEST KUNWENZIJN. 
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Inderdaad, maar we denken ook niet aan een gebied als: De Bruuk. 
Ten aanzien van het fietspadenplan: probeert men fietspaden in te 
passen in het landschappelijk schoon zodat fijne plaatsen voor de mensen 
toegankelijk worden. 
Voor wat de inwoners zelf betreft: we moeten proberen om binnen de 
gemeente zelf tot bepaalde recreatiemogelijkheden te komen. 

!IS ER WEL EEN TEKORT AAN RECREATIEMCGELIJKHEDEN IN GROESBEEK? 

Bij de recreatie denken wij niet speciaal aan typische milieudingen, 
maar ook aan zaken als een nieuw te bouwen sporthal. In ons programma 
wordt verder onder decentralisatie van bestuur gesproken. over wijken. 
Wij vinden rif, dat de allerkleinsten binnen de wijken zich moeten kun-
nen ontspannen, dat we daar eenvoudige voorzieningen voor moeten treffen. 
We denken ook aan wat kleine trapveldjes. 
Wat dat tekort in Groesbeek betreft: als je naar speeltuinen kijkt, die 
zijn er wel geweest maar ze zijn gewoon ter ziele gegaan en daar gaat men 
voor naar buiten toe. Wij vragen onse'af of een gemeente als Groesbeek, 
deze voorzieningen niet zelf zou moeten hebben. 

ER IS EEN CONCEPTEINDRAPPORT VOOR HET RECREATTE.LBASISPLAN VOOR HET 
RECREATIESCHAP NIJMEGEN EN OMSTREKEN. ER ZIJN DAAR 4 MOGELIJKHEDEN AAN-
GEGEVEN EN EEN DAARVAN IS HET AANLEGGEN VAN EEN VISVIJVER GELEGEN TUSSEN 

EET MIDDENGEBIED EN DE BREDEWEG• ER ZOU HIER IN GROESBEEK EEN TEKORT 
AAN VISGEBIED ZIJN. 

Aan grotere recreatiegebieden, zoals een soort ,fteling denken wij zeker 
niet, wij denken toch meer aan kleinere voorzieningen. 

    

 

9.0 ZEGT RANDWEG NU? NEE1 IN UW PROCRAMM, OMDAT 
DE BEVOLKING NOG TE WEINIG GEHOORD IS EN ER TE 
WEINIG NAAR OPLOSSINGEN IN DE DORPSSTRAAT IS GE-
KEKEN. HIERMEE ZIJN WIJ HET EENS, MAAR ZIJN ER NIET 
MEER MAATREGELEN NCDIG ALS HET STIMULEREN VAN 

HET OPENBAAR VERVOER, VOORLICHTING OVER AUTO-

GEBRUIK  ETC.?   
   

Daar zitten natuurlijk positieve kanten aan, maar om het Openbaar Vervoer 
te stimuleren, zou je een uitgebreid net van Openbaar Vervoer moeten 
aanleggen, 
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Dit is juist het snijpunt van de zaak, Dat net is er volgens ons onvol-
doende, vooral de verbindingen zijn er niet. Verder speelt ook de 
kwaliteit van het Openbaar Vervoer en de prijs een rol. Je zit ook nog 
met gezinnen, die problemen ondervinden bij het reizen met het Openbaar 
Vervoer, Als de Landelijke Overheid het autogebruik op de een of andere 
manier moeilijk maakt, dan krijgt zij een lawine van protesten, Als 
bestuurder van gemeente e.d. dien je daar dan toch rekening mee te houden 

ZIET DE G.V.P. MOGELIJKHEDEN OM IN GROESBEEK IETS AAN IET STIKULEPEN VAN 
HET OPENBAAR VERVOER TE DOEN? 

Dat zien wij beperkt,. gezien de financi3le situatie. 
Om terug te komen op de Randweg: door bepaalde maatregelen kun je het 
voor het gemotoriseerde verkeer minder aantrekkelijk maken om be-
paalde wegen in het dorp te berijden. Dit heeft een tweeledig gevolg; 
A. Men mijdt Groesbeek als doorgangskern. 
B. Dit zal voor de verkeersveiligheid in het dorp een gunstige ont-

wikkeling hebben. 
Als we. dus zeggen: Randweg Nu? Neet dan willen we daarmee zeggen, dat 
je eerst het effect van bepaalde verkeersmaatregelen moet bekijken 

en aan de hand van cijfermateriaal moet concluderen of die urgentie 
van de Randweg er nog steeds is. Wij zetten daar sterk onze vraag-
tekens bij. 

VINDT U DAT HET VOOR DE FIETSERS IN HET DORP NA DE RECONSTRUCTIES 
OOK VERKEERSVEILIGER IS GEWORDEN. B.Ve BIJ HET AFSLAAN OP KRUISPUNTEN? 

Bij de hele reconstructie heeft natuurlijk het ruimtegebrek een enorme 

rol gespeeld. Een oversteekplaats. tussen Wisselpad en Spoorlaan zou 

volgens ons al een hele verbetering zijn. 

12013 U DAT DAN IN DE GEMEENTERAAD KUNNEN BRENGEN? 

Als er voor'een bepaalde categorie gebruikers zoals fietsers een 
probleem blijkt te zijn, dan zou dit als alternatief kunnen worden 
bekeken. Wij zitten no. alleen in een moeilijke bestuurssituatie 
in Groesbeek. 
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Je moet ook 
niet zoveel plannen 

maken 

12 

ALS NU UIT CIJFERMATERIAAL ZOU BLIJKEN, DAT DE HUIDIGE RECONSTRUCTIE 
ONVOLDOENDE IS EN MEN ZEGT: ER MOET EEN RANDWEG KOMEN, ZEGT DE G.V.P. 
DAN JA OF KIJKT ZIJ DAN NOG NAAR ALTERNATIEVEN? 

Onze gedachte is gewoon geweest; probeer in het bestaande ,ogenpatroon 
naar oplossingen te zoeken, zonder het ingrijpende middel van de Randweg, 
Dit om de volgende 3 redeneno 
A. We vinden de Randweg gewoon een geweldige ingreep in structuur en 

landschap van Groesbeek. 
Bo  We betwijfelen of je die juist voor de Groesbekers aanlegt, We 

denken, dat je juist doorgaand verkeer aantrekt. 
C. We vinden dat het aanleggen financieel niet haalbaar isy vooral om-

 

dat ook Gedeputeerde Staten er niet achterstaan. 
De vraag blijft dan over: Wat zijn de redelijke alternatieven? 

10. WAT ZIJN CONCREET DE TOEKOMSTPLANNEN VAN DE G.V.P. OP HET DELIEWEBIED? 

We zitten als partij in een moeilijke situatie omdat, we als partij 
als zodanig nu nog niet vertegenwoordigd zijn in de raad en nog niets 
kunnen zeggen. Bij ons heeft niet zozeer het idee geleefd van, we zijn 
een partij en ook al zijn we niet vertegenwoordigd dan gaan we toch 
allerlei plannen maken. In een a antal zaken hebben we al onze mening 
kenbaar gemaakt b.v. bij de bespreking van het Bestemmingsplan 
Middengebied en de Glascontainer. 
We vinden wel,dat er een milieuplan meet komen. We hebben echter nog 
geen concrete plannen voor de toekomst op papier. 
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